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BR.0002.5.(36).2023 

Protokół Nr XXXVI/2023 

z obrad sesji Rady Powiatu Hajnowskiego 

w dniu 29 czerwca 2023 r. 

w sali konferencyjnej Hajnowskiego Domu Kultury w Hajnówce (ul. T.Sołoniewicz) 

(początek sesji - godz. 13:00, koniec - godz.17:03) 

 Do punktu 1 – go: 

Sesję otworzył i przewodniczył obradom Przewodniczący Rady Powiatu Hajnowskiego 

Eugeniusz Saczko. 

Przewodniczący Rady Powiatu Eugeniusz Saczko: Otwieram XXXVI sesję Rady 

Powiatu Hajnowskiego. Bardzo serdecznie Witam Pana Starostę Andrzeja Skiepko. Witam 

Panią Wicestarostę Joannę Kojło. Witam wszystkich Państwa radnych. Bardzo serdecznie 

witam Panią Julitę Gierasimiuk, Powiatowego Państwowego Powiatowego Inspektora 

Sanitarnego w Hajnówce. Witam Pana Grzegorza Tomaszuka dyrektora SP ZOZ w Hajnówce. 

Witam Państwa osobiście z nazwiska, ponieważ będziecie Państwo mieli dzisiaj wystąpienia. 

Natomiast bardzo serdecznie witam wszystkich pozostałych dyrektorów jednostek samorządu 

Powiatu Hajnowskiego. Witam Państwa serdecznie. Witam wszystkich zaproszonych gości, o 

niektórych za chwilę będziemy z Panem Starostą mówili. Witam wszystkich pozostałych 

Państwa obecnych na sali. Bardzo serdecznie witam Pana Mikołaja Janowskiego, radnego 

sejmiku Województwa Podlaskiego. Witam także wszystkich naczelników Starostwa 

Powiatowego w Hajnówce.  

Za pośrednictwem telewizji witam mieszkańców Powiatu Hajnowskiego. Nasze obrady 

oczywiście są transmitowane. Link do transmisji jest umieszczony na stronie Starostwa 

Powiatowego w Hajnówce (www.samorzad.gov.pl/web/powiat-hajnowski).  

Na podstawie listy obecności stwierdzam, iż w obradach uczestniczy 15 radnych 

[r.L.J.Michalak i r. M.Romaniuk byli nieobecni] na 17 wszystkich radnych, co stanowi 

oczywiście kworum, przy którym Rada może obradować i podejmować prawomocne uchwały.  

Szanowni Państwo, zanim przejdziemy do porządku obrad, chciałbym tutaj do nas na 

środek zaprosić dwie osoby. Bardzo proszę, Panią profesor, Alinę Plis, nauczycielkę II Liceum 

z Dodatkową Nauką Języka Białoruskiego w Hajnówce oraz absolwenta tegorocznego liceum, 

Pana Damiana Iwaniuka. Bardzo proszę tutaj, proszę też Pana Starostę. Wyjaśnię, dlaczego 

zostaliście zaproszeni, to wy wiecie, ale dla mieszkańców, dla radnych powiatu, otóż, Szanowni 

Państwo, uczeń II LO z Dodatkową Nauką Języka Białoruskiego, Damian Iwaniuk, został 

laureatem, pierwszego miejsca konkursu ekologicznego w naszym kraju. Chcę dodać, iż w 

konkursie ekologicznym w obecnej edycji wzięło udział ponad 20000 uczniów z całego kraju. 

Damian został najpierw laureatem, ogólnopolskiego konkursu, tych laureatów jest 10, to jest 

po egzaminach pisemnych, natomiast po części ustnej, w której brało udział 10 najlepszych w 

kraju, Damian został laureatem pierwszego miejsca. Serdecznie gratuluję w imieniu swoim, 

Pana Starosty, myślę, wszystkich radnych i wszystkich mieszkańców i chciałem Damiana tutaj 

zaprosić na sesję i pokazać wszystkim młodym ludziom, którzy nas oglądają, albo którzy się 

dowiedzą o tym sukcesie, że ucząc się w naszych szkołach, w szkołach Starostwa Powiatowego 

w Hajnówce też można osiągać najwyższe sukcesy, bo wyżej już zajść w tej olimpiadzie nie 

można. To jest najwyższe osiągnięcie. Być może jest to jedyny w historii Hajnówki, ale tego 
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na 100% nie jestem pewien. Jedyny, jedyny laureat pierwszego miejsca, jeszcze raz to 

podkreślę, bo to bardzo istotne, pierwszego miejsca w kraju. Także gratuluję Damianowi wiem, 

że wystąpił bardzo pięknie na, podczas egzaminów czy odpowiedzi ustnych i z tego, co mi 

przekazano, to nawet po swojej wypowiedzi Damian otrzymał wizytówkę od Pana pracującego 

w Ministerstwie Środowiska z taką deklaracją, że, jeżeli będzie poszukiwał pracy, to bardzo 

chętnie go przyjmą i no, nie załatwią, tylko przyjmą do pracy za te sukcesy, które osiągnął, 

jeszcze raz serdecznie gratuluję. Pani Alina Plis jest nauczycielką Liceum z Dodatkową Nauką 

Języka Białoruskiego od wielu lat, jest opiekunką olimpijczyków. Ma w swoim dorobku 

olimpijczyków i z biologii, ma w dorobku olimpijczyka, który zajął pierwsze miejsce w kraju, 

ale ma też w dorobku już olimpijczyków, którzy stali się laureatami nie pierwszego miejsca, 

ale laureatami olimpiady ekologicznej oraz ma też sukcesy w olimpiadzie zdrowego żywienia. 

Także bardzo serdecznie gratuluję. I chcieliśmy podziękować za te sukcesy, podziękować za 

pracę. Damian otrzyma od nas, wiadomo, list pochwalny, prawda, żeby był na pamiątkę, ale 

tutaj jeszcze jest w teczce także nagroda dodatkowa, którą będzie można zrealizować na terenie 

Powiatu Hajnowskiego. Serdecznie gratuluję.  

Starosta Hajnowski Andrzej Skiepko: Kolego Damianie, tak naprawdę, Panie 

Damianie, już jesteś dorosłym przecież, obywatelem naszej Hajnówki, chcę bardzo serdecznie 

przede wszystkim pogratulować, wynik naprawdę niecodzienny. Dlatego z całego serca, w 

imieniu własnym, w imieniu wszystkich pracowników ze Starostwa, w imieniu przede 

wszystkim wydziału spraw społecznych, który tak bardzo mocno kibicował Tobie za zajęcie 

tak zaszczytnego miejsca, gratuluję również Pani profesor za wychowanie tak wspaniałego 

ucznia, który został laureatem i to najwyższego miejsca w Polsce. Ja tylko tak dla 

przypomnienia, bo pamiętam jeszcze lata 80 w I LO, w którym się uczyłem, byli też laureaci 

pierwszego i drugiego miejsca z biologii. Pamiętam u Pani Głuszyk, którzy byli też laureatami 

ogólnopolskimi, ale po tak długiej przerwie, Damian bardzo serdecznie gratulujemy. Życzymy 

wielu sukcesów, droga przed Tobą jest otwarta, także korzystaj i wszystkiego najlepszego. 

Dziękuję. 

Przewodniczący Rady Eugeniusz Saczko: Jeszcze tylko dodam jako zachętę dla 

młodych ludzi, Damian, oczywiście, za zajęcie pierwszego miejsca otrzymał nagrodę. Już nie 

mówię o tym, że ma w tej chwili już wstęp na wyższe uczelnie, bardzo dużo wyższych uczelni, 

które przyjmują laureatów bez żadnego postępowania rekrutacyjnego. Ale i ma też piękną 

nagrodę w postaci obozu naukowego na Maderze, jest to obóz fundowany przez toyotę, gdzie 

przez 2 tygodnie będą na Maderze i sponsorowane cały, cały strój, buty, nie buty, wszystko, a 

dodatkowo za zajęcie pierwszego miejsca, bo Maderę otrzymuje 10 laureatów, natomiast 

dodatkowo za pierwsze miejsce jeszcze jest jeden, jeden obóz, jeśli dobrze pamiętam, Damian, 

w Szwecji. A więc jeszcze dodatkowo za zajęcie pierwszego miejsca obóz Szwecja, więc ma 

przepiękne wakacje, bo rozpoczął wcześniej, na studia pójdzie dopiero 1 września, więc 

przepraszam, to ja 1 września pójdę do pracy, 1 października, więc ma bardzo długie wakacje 

i wypełnione pięknymi wyjazdami. Także z tego miejsca bardzo zachęcam wszystkich młodych 

ludzi uczących się i w szkole podstawowej, bo można już w szkole podstawowej brać udział w 

konkursach i w szkołach średnich do brania udziału. Niech to będzie dowód na to, że można z 

małej miejscowości, z dobrej szkoły awansować na wysokie pierwsze miejsce i wygrywać z 

tymi, którzy uczą się w renomowanych szkołach warszawskich, lubelskich, gdańskich czy 

krakowskich. Jeszcze raz serdecznie gratuluję. Przepraszam, ale się rozgadałem, tak się cieszę 

z tego sukcesu. I teraz oddaję głos Panu Staroście.  

Starosta Hajnowski Andrzej Skiepko: Szanowni Państwo, chcę również dzisiaj 

podziękować wspólnie z Radą Powiatu Hajnowskiego za osiągnięcia w hodowli koni czy 

innych zwierząt gospodarskich. Mamy dzisiaj przedstawicieli z Powiatu Hajnowskiego, którzy 

na wystawie w Szepietowie zajęli zaszczytne miejsca, i dzisiaj chcielibyśmy bardzo serdecznie 
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wszystkim Państwu podziękować, również dyplom z podziękowaniami, ale coś też w dyplomie 

jest z gratyfikacją. Bardzo poproszę Panią Starostę o odczytanie poszczególnych osób. Pan Jan 

Iwaniuk. Prosimy na środek. Pan Jarosław Daniluk. Również poprosimy na środek. Pan Jerzy 

Nazaruk. Prosimy. Pani Alina Wawrzeniuk. I Pani Bogumiła Sawczuk.  

Przewodniczący Rady Eugeniusz Saczko: Jeszcze raz wszystkim serdecznie gratuluję 

i życzę dalszych sukcesów, i Panom hodującym konie i Damianowi potem już na studiach. Być 

może wróci do nas niedługo jako lekarz, bo chyba w tą stronę idziemy. Szanowni Państwo, 

wracamy do obrad sesji.  

Do punktu 2-go: 

Przewodniczący Rady Powiatu Eugeniusz Saczko: Przechodzimy do punktu 2 

przedstawienie porządku obrad XXXVI sesji Rady Powiatu Hajnowskiego. Zarząd Powiatu ma 

wniosek do porządku obrad. Bardzo proszę Pana Starostę o przedstawienie wniosku.  

Starosta Hajnowski Andrzej Skiepko: Panie Przewodniczący, Wysoka Rado, w 

imieniu Zarządu Powiatu Hajnowskiego, którego posiedzenie odbyło się dzisiaj, wnioskuję o 

przyjęcie stanowiska odnośnie szkód powodowanych przez zwierzęta objęte ochroną 

gatunkową nie w formie uchwały, ale jako stanowisko, wprowadzając dodatkowy punkt w 

obradach Rady Powiatu. Dziękuję bardzo.  

Przewodniczący Rady Eugeniusz Saczko: Czy są jakieś inne wnioski do porządku 

obrad? Ponieważ jest zmiana, więc musimy tą zmianę przegłosować. Bardzo proszę o 

przygotowanie głosowania. Kto z Pań i Panów radnych jest za przyjęciem wniosku Zarządu 

Powiatu o przeniesienie punktu 12, 12. 6 uchwały w sprawie stanowiska do punktu 13. Proszę 

o podniesienie ręki i naciśnięcie przycisku. Kto się wstrzymał? Kto jest przeciw? Za głosowało 

15 radnych.  
Rozkład głosów 

Za (15) Przeciw (0) Wtrzymał się (0) Brak udziału (0) 

Filimoniuk Piotr 

Gerasimiuk Jarosław 

Gryc Alla 

Gutowski Mateusz Damian 

Korcz Jan 

Kośko Krystyna 

Łabędzki Bogusław Szczepan  

Łukianiuk Mirosław 

Moroz Tamara 

Ostapczuk Roman 

Petruk Krzysztof  

Rybak Piotr 

Rygorowicz Olga 

Saczko Eugeniusz 

Skiepko Andrzej 

 

   

 

Przewodniczący Rady Eugeniusz Saczko: Wniosek został przyjęty, ponieważ była 

zmiana porządku obrad, w związku z tym musimy przystąpić także do przygotowania do 

przegłosowania porządku obrad sesji, bardzo proszę o przygotowanie głosowania, w tym w 

czasie powiem Państwu, że zmieniamy w ten sposób, że usuwamy punkt 12, 12, 6., natomiast 

stanowisko Rady Powiatu przynosimy do punktu 13. pozostały porządek pozostaje bez zmian. 

Kto z pań i panów radnych jest za przyjęciem przedstawionego porządku obrad proszę o 

podniesienie ręki i naciśnięcie przycisku. Kto się wstrzymał? Kto jest przeciw? Za głosowało 

15 radnych. Porządek obrad został przyjęty.  

http://www.samorzad.gov.pl/web/powiat-hajnowski


4 
 

Szczegółowy przebieg obrad odzwierciedla nagranie z XXXVI sesji Rady Powiatu VI kadencji z dnia 29 czerwca 2023r., które udostępnione 
jest na głównej stronie internetowej Powiatu Hajnowskiego www.samorzad.gov.pl/web/powiat-hajnowski oraz w Biuletynie Informacji 

Publicznej Powiatu Hajnowskiego, w zakładce – protokoły Rady Powiatu, za pośrednictwem kanału YouTube. 

 
 

 
Rozkład głosów 

Za (15) Przeciw (0) Wtrzymał się (0) Brak udziału (0) 

Filimoniuk Piotr 

Gerasimiuk Jarosław 

Gryc Alla 

Gutowski Mateusz Damian 

Korcz Jan 

Kośko Krystyna 

Łabędzki Bogusław Szczepan  

Łukianiuk Mirosław 

Moroz Tamara 

Ostapczuk Roman 

Petruk Krzysztof  

Rybak Piotr 

Rygorowicz Olga 

Saczko Eugeniusz 

Skiepko Andrzej 

 

   

 

Przewodniczący Rady przedstawił Radzie porządek obrad XXXVI sesji: 

1. Otwarcie XXXVI sesji Rady Powiatu Hajnowskiego. 

2. Przedstawienie porządku obrad sesji. 

3. Przyjęcie protokołu z XXXV sesji Rady Powiatu. 

4. Informacja Przewodniczącego Rady dotycząca zgłaszanych interpelacji i zapytań. 

5. Informacja o pracy Zarządu w okresie międzysesyjnym. 

6. Raport o stanie Powiatu Hajnowskiego za 2022r.: 

- przedstawienie Raportu o stanie Powiatu Hajnowskiego za 2022r., 

- debata, 

- podjęcie uchwały w sprawie udzielenia wotum zaufania Zarządowi Powiatu Hajnowskiego. 

7. Sprawozdanie z realizacji budżetu za 2022r.: 

- rozpatrzenie sprawozdania finansowego wraz ze sprawozdaniem z wykonania budżetu 

Powiatu Hajnowskiego za 2022r., 

- wniosek Komisji Rewizyjnej, 

- opinie Regionalnej Izby Obrachunkowej, 

- dyskusja, 

- podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego wraz ze 

sprawozdaniem z wykonania budżetu powiatu za 2022r.; 

- podjęcie uchwały w sprawie udzielenia absolutorium Zarządowi Powiatu Hajnowskiego. 

8. Informacja o wykonaniu w 2022r. planu finansowego SP ZOZ w Hajnówce: 

- podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia rocznego sprawozdania finansowego za rok 2022  

SP ZOZ w Hajnówce. 

9. Sprawozdanie z działalności Powiatowej Inspekcji Sanitarnej. 

10. Informacja na temat działań związanych z promocją powiatu, współpracą z zagranicą ( zawarte 

porozumienia) i funkcjonowania Centrum Turystyki i Promocji „Kraina Żubra”. 
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11. Raport z wykonania Programu Ochrony Środowiska dla Powiatu Hajnowskiego na lata 2021-

2024. 

12. Powzięcie uchwał w sprawie:  

12.1. zmian w budżecie na 2023r; 

12.2. zmian do Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu Hajnowskiego na lata 2023- 2034; 

12.3. oceny sytuacji ekonomiczno – finansowej Samodzielnego Publicznego Zakładu Opieki 

Zdrowotnej w Hajnówce; 

12.4. określenia liczby członków Komisji Konkursowej do przeprowadzenia postępowania 

konkursowego na stanowisko dyrektora Samodzielnego Publicznego Zakładu Opieki 

Zdrowotnej w Hajnówce; 

12.5. powołania Komisji Konkursowej do przeprowadzenia postępowania konkursowego na 

stanowisko dyrektora Samodzielnego Publicznego Zakładu Opieki Zdrowotnej w Hajnówce. 

13. Stanowisko Rady Powiatu Hajnowskiego w sprawie szkód powodowanych przez zwierzęta 

objęte ochroną gatunkową (żubry, wilki) na terenie Powiatu Hajnowskiego. 

14. Wolne wnioski i oświadczenia radnych. 

15. Zamknięcie obrad XXXVI sesji Rady Powiatu Hajnowskiego.     

Do punktu 3-go: 

 Przewodniczący Rady Eugeniusz Saczko: Przechodzimy do kolejnego punktu 

porządku obrad, przyjęcie protokołu z XXXV sesji Rady Powiatu Hajnowskiego.  

 W związku z brakiem uwag Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie przyjęcie 

protokołu z XXXV sesji Rady Powiatu. 

Rozkład głosów 

Za (15) Przeciw (0) Wtrzymał się (0) Brak udziału (0) 

Filimoniuk Piotr 

Gerasimiuk Jarosław 

Gryc Alla 

Gutowski Mateusz Damian 

Korcz Jan 

Kośko Krystyna 

Łabędzki Bogusław Szczepan  

Łukianiuk Mirosław 

Moroz Tamara 

Ostapczuk Roman 

Petruk Krzysztof  

Rybak Piotr 

Rygorowicz Olga 

Saczko Eugeniusz 

Skiepko Andrzej 

 

   

 

 Protokół z XXXV sesji Rady Powiatu został przyjęty. 

Do punktu 4-go: 
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Przewodniczący Rady Eugeniusz Saczko: Przechodzimy do punktu 4. informacja 

Przewodniczącego Rady dotycząca zgłaszanych interpelacji i zapytań. W okresie od ostatniej 

sesji Rady Powiatu nie zostały złożone interpelacje i zapytania.  

Radni nie zgłosili uwag i pytań w tym punkcie. 

Informacja dotycząca zgłoszonych interpelacji i zapytań została przez Radę przyjęta. 

Do punktu 5-go: 

 Przewodniczący Rady Eugeniusz Saczko: Przechodzimy do punktu 5 porządku obrad, 

informacja o pracy zarządu w okresie międzysesyjnym. Informacja została Państwu 

przekazana. Poproszę jeszcze Pana Starostę o informację o Zarządzie Powiatu nr 173 z dnia 

dzisiejszego.  

Starosta Hajnowski Andrzej Skiepko: Panie Przewodniczący, Wysoka Rado, Zarząd, 

tak jak mówiłem, obradował w dniu dzisiejszym. Wnioskowaliśmy o zmianę porządku obrad, 

o której mówiłem, również autokorektę podjęliśmy uchwałę, autokorektę Zarządu Powiatu w 

stosunku do uchwały Rady Powiatu w sprawie zmian w budżecie na 2023 rok, jak również 

przedstawiliśmy projekt stanowiska w sprawie skutków powodowanych przez zwierzęta objęte 

ochroną gatunkową, żubry, wilki na terenie Powiatu Hajnowskiego. Również zostały podjęte 

uchwały w sprawie zmian w budżecie na 2023 rok, jak również powołania Komisji 

egzaminacyjnej do przeprowadzania egzaminu dla nauczyciela ubiegającego się o awans na 

stopień nauczyciela mianowanego. W sprawach różnych zapoznaliśmy się z informacją 

dyrektora Środowiskowego Domu Samopomocy w Hajnówce, jak również pisma Zarządu 

Dróg Powiatowych odnośnie dofinansowania inwestycji z Rządowego Funduszu Rozwoju 

Dróg i podjęcie tutaj decyzji. Dziękuję bardzo.  

Radni pytań i uwag nie zgłosili. 

Informacja o pracy Zarządu Powiatu okresie międzysesyjnym została przez Radę 

przyjęta. 

Do punktu 6-go: 

Przewodniczący Rady Eugeniusz Saczko: Przechodzimy do punktu 6 porządku obrad, 

raport o stanie Powiatu Hajnowskiego za 2022 rok. Raport rozpatrujemy w ten sposób, najpierw 

nastąpi przedstawienie raportu o stanie powiatu przez Pana Starostę, następnie odbędzie się 

debata oraz podjęcie uchwały w sprawie udzielenia wotum zaufania Zarządowi Powiatu 

Hajnowskiego. Bardzo proszę Pana Starostę o przedstawienie raportu o stanie powiatu za rok 

2022.  

Starosta Hajnowski Andrzej Skiepko: Panie Przewodniczący, Wysoka Rado, 

Szanowni goście, Szanowni Państwo, którzy oglądają nas przed odbiornikami telewizyjnymi. 

Dzisiejsza sesja rozpoczęła się w bardzo miłej atmosferze nagradzania osiągnięć naszych 

mieszkańców z Powiatu Hajnowskiego. Tutaj chcę również poinformować Państwa, że 

ostatnio, kilka dni temu, Minister Rolnictwa przyznał odznaczenie zasłużony dla rolnictwa 

Panu Romanowi Ostapczuk, członkowi Zarządu Powiatu Hajnowskiego także jeszcze raz 

ogromne gratulacje. Szanowni Państwo, jeżeli chodzi o przedstawienie raportu, to jest około 80 

stron dokumentu, który w imieniu zarządu jako przewodniczący przedstawiam Radzie Powiatu. 

Ja się skupię oczywiście na najważniejszych przedsięwzięciach, które miały miejsce w 2022 
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roku, a później oczywiście, jak będą pytania czy jakieś wątpliwości, z przyjemnością na nie 

wszyscy tutaj razem odpowiemy. Mam również taką nadzieję, że przebieg tego punktu 

odnośnie raportu o stanie Powiatu Hajnowskiego za 2022 rok będzie miała podobny przebieg 

jak przed chwilą te miłe uroczystości, bo tak naprawdę mamy powody, aby pochwalić się w 

tym zakresie. Raport o stanie powiatu jest dokumentem, który należy przedłożyć Radzie 

Powiatu, dlatego też w imieniu Zarządu, jako jego przewodniczący przedłożyłem radnym taki 

raport o stanie Powiatu Hajnowskiego za 2022 rok. Państwo radni z raportem zapoznali się. Ja 

w kilku słowach przypomnę nasze najważniejsze przedsięwzięcia, ale również osiągnięcia w 

2022 roku. Pomimo, że obecna sytuacja popandemiczna, rzeczywistość ekonomicznie 

zawirowana oraz skomplikowana sytuacja geopolityczna nie spowalniała naszych zamierzeń, 

o których w 2021 roku jeszcze marzyliśmy. Podjęliśmy trud utrzymania inwestycyjnego tempa, 

także w 2022 roku to jest czas, gdzie realizacja kolejnych projektów inwestycyjnych, 

edukacyjnych, społecznych i ekologicznych miała miejsce. Wyznacznikiem jakości naszych 

działań niech będzie fakt, że według prestiżowego pisma samorządu terytorialnego, Wspólnota 

w rankingu inwestycji samorządowych 2019 - 21 Powiat Hajnowski uplasowały się w pierwszej 

setce w kraju w kategorii Powiaty, zajmując 87 miejsce na 314 sklasyfikowanych samorządów 

powiatowych. Zaś 83 miejsce wśród powiatów ziemskich w kraju po wielowskaźnikowej 

ocenie kondycji finansowej jednostek. Ponadto, w rankingu Związku Powiatów Polskich za 

2022 rok, w swojej kategorii samorząd Powiatu Hajnowskiego uplasował się na najwyższym 

miejscu w historii Powiatu naszego, na 4 pozycji. Tak naprawdę najważniejszym 

przedsięwzięciem, to jest przygotowanie dobrego budżetu i jego konsekwentna realizacja. Ja 

do budżetu odniosę się dosłownie w kilku zdaniach, dlatego, że mamy kolejny punkt i tam 

troszkę o budżecie szerzej powiem, natomiast Państwo radni mają to wszystko w raporcie 

przygotowane. Budżet na rok 2022 Rada Powiatu Hajnowskiego uchwaliła 16 grudnia 2021 

roku. Początkowe dochody to były około 73 milionów, zaś wydatki 77 milionów. Ja specjalnie 

mówię w zaokrągleniu, tak, żebyście Państwo mieli tak, taką bezpośrednią wiedzę 

bezpośrednio od razu po przedstawieniu tych cyferek, żeby nie podawać jeszcze tam złotówek 

i groszy. W wyniku podejmowanych przez Wysoką Radę i Zarząd Powiatu różnych uchwał 

zmieniających budżet, planowane dochody na koniec 2020 roku wzrosły o prawie 12 milionów, 

natomiast dochody o 10. Zaplanowany deficyt budżetowy na poziomie 2145000. Ale chciałbym 

zwrócić uwagę na fakt, że jest to rok, kiedy przy pełnej realizacji zadań osiągnęliśmy wynik 

finansowy lepszy od planowanych o prawie 4 miliony złotych. Szanowni Państwo, przedstawię 

dosłownie, też skrótowo, te najbardziej najważniejsze zrealizowane i realizowane projekty w 

2022 roku, bo niektóre się zakończyły w 2022, niektóre mają kontynuację w roku bieżącym, 

jak będą również miały w roku następnym. Jeżeli chodzi o oświatę, trwa modernizacja I LO 

im. Marii Curie-Skłodowskiej w Hajnówce. Wartość przedsięwzięcia około 8 milionów, 

dofinansowanie z Polskiego Ładu otrzymaliśmy w wysokości 5 milionów złotych. Dlatego też 

te 3 miliony to jest wkład własny naszego powiatu. Kolejny projekt, podniesienie jakości 

kształcenia zawodowego w Zespole Szkół Zawodowych. Wartość 2,1 miliona. W 2022 roku 

zrealizowaliśmy w wysokości około 600000 zł. Kolejna bardzo ważna inwestycja to budowa 

czy modernizacja budynków na mieszkania wspomagane w Powiecie Hajnowskim. Wartość 

projektu 1336000. Tu chcę bardzo serdecznie podziękować pani Lucynie Wawreszuk za 

pomysł i prowadzenie tego projektu, w związku, że Pani Lucyna Wawreszuk zakończyła pracę 

jako dyrektor rok temu, teraz odeszła na emeryturę, chcę właśnie tutaj podziękować, natomiast 

podsumowanie projektu będzie jesienią i również Panią Lucynę na to spotkanie zaprosimy. 

Jeżeli chodzi o nasz szpital w 2022 roku inwestycje były ponad 11100000, w tym długo 

oczekiwany zakup i montaż rezonansu magnetycznego wraz z adaptacją pomieszczeń pod 

tomograf. Tu chcę bardzo serdecznie podziękować dla Pana Wojewody, który wniosek złożony 

przez Powiat Hajnowski został zaakceptowany i przesłany do Ministerstwa i uznany do 
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dofinansowania w wysokości 4400000 zł. Cała inwestycja około 8 milionów. 21 czerwca 

mieliśmy uroczyste otwarcie w obecności Pana Wojewody. Natomiast chcę Państwu 

powiedzieć, że już zostało wykonane, wykonanych około 500 badań, także mieszkańcy nasi nie 

muszą jechać do Bielska czy też do Białegostoku czy do innych miast, żeby ten rezonans 

wykonać. Jeżeli chodzi o projekty zrealizowane w turystyce, to zakończenie przede wszystkim 

projektów transgranicznych. Wartość tych transgranicznych i innych ponad 240000 €, ale tutaj 

jako Centrum Turystyki zadbało przede wszystkim o promocję Powiatu Hajnowskiego, gdyż 

w 2022 roku w telewizji, w Jedynce byliśmy w pytaniu na śniadanie, natomiast w trójce "Odkryj 

Regiony" i tam była prezentacja naszych pięknych terenów Puszczy Białowieskiej. Ponadto, 

Wydział bardzo intensywnie pracował nad strategią ponadlokalną dotyczącą Powiatu 

Hajnowskiego, ale również partnerstwa Południowego Podlasia, w skład którego wchodzą 

wszystkie samorządy z trzech powiatów Bielskiego, Siemiatyckiego i Hajnowskiego oraz dwie 

gminy z Powiatu Białostockiego, Michałowo i Gródek. Miałem okazję prowadzenia tego 

przedsięwzięcia jako lider. Przejdę do kolejnych niezwykle ważnych projektów związanych ze 

scaleniami gruntów. Realizujemy 5 projektów scaleniowych, wartość: prawie 70 milionów 

złotych. W 2022 roku na ten cel wydatkowaliśmy ponad 4,4 miliona złotych. Te projekty 

scaleniowe realizujemy na terenie gminy Narew, Narewka i Dubicze Cerkiewne. Kolejny nabór 

będzie na pewno ogłoszony i kolejne wnioski będziemy oczywiście składać, bo bardzo dużo 

możemy zyskać przy tych projektach scaleniowych, przede wszystkim raz, że scalamy grunty, 

a więc porządkujemy gospodarkę gruntową, ale również prace poscaleniowe na wykonanie 

dróg dojazdowych do pól, do łąk, ale również przez wsie. Kolejne projekty związane z e-

usługami, między innymi w Zarządzie Dróg Powiatowych, wartość prawie 1250000 zł, w 

naszej geodezji, w Wydziale Komunikacji, gdzie tak naprawdę już można przez e-kolejkę 

zarejestrować się na konkretny dzień, na konkretną godzinę i skorzystać z usług w naszym 

wydziale do czego bardzo serdecznie namawiam. Cyfrowy powiat to kolejny projekt 

związanych z cyberbezpieczeństwem. Inwestycje drogowe, szanowni Państwo, ta kadencja jest, 

jeżeli chodzi o inwestycje drogowe, modernizacje, wyjątkowa. W 2022 roku zarząd 

województwa z programów Funduszu Wsparcia Gmin i Powiatów przekazał kwotę 1450000, 

gdzie udało się wyremontować 10 km. Tu dziękuję oczywiście Zarządowi Województwa z 

Panem Marszałkiem na czele. Ale mamy swoją, swojego przedstawiciela, który dba, aby jak 

najwięcej środków do nas trafiało, Pana Mikołaja Janowskiego, za które bardzo serdecznie 

dziękuję. Kolejny fundusz, rządowy Fundusz Rozwoju Dróg, wartość zrealizowanych 2022 

roku, to są środki prawie 12 milionów złotych, z czego 6,6 z dofinansowania. Zakończyliśmy 

oczywiście ulicę Targową i Poddolną, też mówię tylko bardzo skrótowo, gdyż Państwo macie 

to wszystko w swoich materiałach, natomiast myślę, że opinia publiczna też na zewnątrz po 

prostu takie informacje uzyska bezpośrednio, Chociaż raport też jest na naszej stronie. Kolejny 

fundusz Polski Ład prawie 15 milionów złotych pozyskaliśmy. Udało się wyremontować 18 

km dróg. Państwo pamiętają, jakie utrudnienia mieliśmy związane z budową zapory na granicy 

polsko - białoruskiej, ale firma, która to wykonywała, również wywiązała się ze swoich zadań, 

z takich umów i pisemnych, i słownych i wyremontowała nam nakładką asfaltową 8,6 km drogi 

plus kilometr regeneracji. Muszę Państwu powiedzieć, że w tych sprawach bardzo dobrym 

negocjatorem jest dyrektor Zarządu Dróg Wojewódzkich, Mikołaj Janowski. Wcześniej 

mówiłem, mówiłem o radnym sejmiku. W sumie, Szanowni Państwo, w 2022 roku 

wyremontowaliśmy prawie 50 km dróg. Chcę również podkreślić, że jesteśmy jedynym 

powiatem w Województwie Podlaskim, ale pewnie nie tylko, powiat, który prowadzi 

działalność związaną z odnawialnymi źródłami energii. Mamy swoją komórkę właśnie w 

referacie, w referacie promocji. To było doradztwo, pomoc przy składaniu wniosków, 

rozliczenia. Z taką inicjatywą wyszliśmy do mieszkańców, bo było takie oczekiwanie. I tak 

naprawdę muszę powiedzieć, że wiele powiatów zazdrości nam, że taka komórka istnieje i takie 
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doradztwo jest, dlatego w tym miejscu w 2020 roku pracowali z nami Pani Lucyna Lewczuk i 

Pan Dariusz Link, za co bardzo serdecznie dziękuję w imieniu mieszkańców. Chcę, Szanowni 

Państwo, na koniec podziękować wszystkim, którzy przyczynili się do tego, że inwestycje i to, 

co planowaliśmy w 2021 roku, było zrealizowane z ogromną nawiązką. Chcę podziękować 

moim najbliższym pracownikom Pani Staroście, Joannie Kojło, Pani Sekretarz Danucie Rola. 

Pani Skarbnik, minister finansów nasz, Anieli Majewskiej, wszystkim naczelnikom Starostwa 

i pracownikom. Nad raportem pracowali wszyscy, ale to wszystko pięknie zebrała Pani 

Katarzyna Miszczuk, dla której serdecznie dziękuję. Wszystkim kierownikom i dyrektorom 

zarządzającym jednostkami Starostwa Powiatowego w Hajnówce i ich pracownikom serdeczne 

podziękowania. Dziękuję radnym powiatu z Panem Przewodniczącym, Eugeniuszem Saczko 

na czele. Z panią Violettą Miniuk, która prowadzi Biuro Rady, bardzo serdecznie dziękuję. No 

i członkom Zarządu, z którymi spotykamy się bardzo często. Szanowni Państwo, już dobijamy 

do prawie 180 posiedzenia Zarządu w tej kadencji. Jak się spotykamy, to znaczy, jest bardzo 

dużo spraw, coś nowego dochodzi i tutaj chcę bardzo serdecznie podziękować moim 

koleżankom i kolegom z Zarządu, Pani Oldze Rygorowicz, Panu Romanowi Ostapczuk i 

Jarosławowi Gerasimiuk, oczywiście wcześniej wymienioną Pani Joannie Kojło. Szanowni 

Państwo, to jest tylko skrót przedsięwzięć, niezwykle trudnych, w niezwykle trudnym okresie, 

ale chcieć to też móc i chcę za to wszystkim wam podziękować. Natomiast tak naprawdę 

realizacja planów mniejszych czy większych bez środków finansowych nie miałaby miejsca i 

tutaj też kieruję ogromne podziękowania w kierunku samorządu wojewódzkiego, Zarządu 

Wojewódzkiego z Panem Marszałkiem Arturem Kosickim na czele. Kieruję również 

podziękowania w kierunku Pana Wojewody, bo ten okres pandemii, sytuacji na granicy, był 

niezwykle trudny dla nas wszystkich, spotykaliśmy się po raz pierwszy z niektórymi sprawami, 

a tak jak powiedziałem na wielu spotkaniach, z Panem Wojewodą w zasadzie załatwiamy 

wszystko od ręki, albo na telefon, albo też podczas spotkań w Urzędzie Wojewódzkim w 

Białymstoku. Chcę państwu powiedzieć, że gdy Pan Wojewoda jest zajęty, nie może odebrać 

telefonu, zawsze oddzwoni, czy to jest godzina 16:00 czy 20, czy też później, późniejsza, bo 

wie jak jest telefon, to znaczy ważne sprawy, a wszystko związane z naszym bezpieczeństwem, 

o które też jako Powiat Hajnowski, jako Rada Powiatu dba należycie. Bardzo dziękuję za 

uwagę. I proszę radnych o przyjęcie raportu za 2022 rok Powiatu Hajnowskiego. Dziękuję 

bardzo.  

Przewodniczący Rady Eugeniusz Saczko: Dziękuję bardzo za przedstawienie raportu. 

Przyłączam się do wszystkich podziękowań, ale myślę, że zabrakło jeszcze podziękowań dla 

Pana Starosty, więc w imieniu swoim, imieniu wszystkich mieszkańców dziękuję Panu 

Staroście za zaangażowanie, za sprawne zarządzanie samorządem Powiatu Hajnowskiego, za 

dbanie o nasz powiat, za wszystkie inwestycje. I za nawiązanie bardzo dobrych relacji z 

jednostkami zewnętrznymi. Mam tu na myśli nie tylko samorząd Województwa Podlaskiego, 

ale też i Ministerstwo, czy powiedzmy z radnymi, posłami, czy senatorami, posłami do Sejmu, 

senatorami, do, senatorami, do Senatu. I jako też chyba nagroda, odczytam Państwu, Pan 

Starosta już o tym wspomniał, ale odczytam dyplom, jaki otrzymaliśmy, Związek Powiatów 

Polskich, dyplom dla Andrzeja Skiepko, Starosty Hajnowskiego, za uzyskanie przez Powiat 

Hajnowski 4 miejsca w ogólnopolskim rankingu powiatów i miast na prawach powiatu w 

kategorii powiatów do 60000 mieszkańców. Podpisał prezes Zarządu Związku Powiatów 

Polskich, pan Andrzej Płonka, Karpacz, 31 maja 2023. I otrzymaliśmy też statuetkę, która tutaj 

cały czas na stoliku obok stoi. Pan Starosta już ten dyplom widział, otrzymał także nie, nie 

przekazuję. Szanowni Państwo, przechodzimy do kolejnego podpunktu, punktu raportu o stanie 

Powiatu Hajnowskiego, a mianowicie przechodzimy do debaty. Zgodnie z artykułem 30 a 

ustawy o samorządzie powiatowym nad raportem przeprowadza się debatę. W debacie 

zabierają głos chętni radni bez ograniczeń czasowych. W debacie także mogą zabrać głos 
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mieszkańcy powiatu, ale wcześniej trzeba zgłosić się do debaty i mieć odpowiednią ilość 

głosów poparcia mieszkańców, żeby w debacie uczestniczyć. Ale niestety do dnia dzisiejszego 

nikt z mieszkańców do debaty się nie zgłosił. W związku z tym otwieram debatę nad raportem 

o stanie powiatu za rok 2022. Kto z Pań i Panów radnych chciałby zabrać głos? Proszę bardzo, 

Pan radny Bogusław Łabędzki.  

Radny Bogusław Szczepan Łabędzki: Panowie Przewodniczący, Panie Starosto, Wysoka 

Rado, tak jak już była o tym mowa wcześniej, faktycznie Powiat Hajnowski, w różnego rodzaju 

rankingach zmienia swoją pozycję i należy to zauważyć, to miarodajne źródła informacji, ocen 

funkcjonowania samorządów. Pan Starosta powołał się dzisiaj na ranking pisma 

samorządowego Wspólnota. Przed chwileczką Pan Przewodniczący odczytał także informację 

o 4 miejscu w gronie powiatów do 60000. Pokazuje to, że tu tak, tak jak wspomniałem, 

zmieniamy, zmieniamy tę, tę, ten, ten wizerunek powiatu na przestrzeni tak ogólnokrajowej. 

Za tym też idą liczby i w raporcie jest o nich mowa. Warto zwrócić uwagę, że dzisiaj i w 

wypowiedzi Pana Starosty zabrakło tego klasycznego już stwierdzenia, że oświata jest tym 

polem, na które wydajemy najwięcej pieniędzy, najwięcej inwestujemy, w tej chwili już w 

Powiecie Hajnowskim 29% wydatków to drogi. Tak, czyli możemy, możemy tutaj mówić o 

takiej istotnej dla nas zmianie. Oświata to 23% wydatków, bezpieczeństwo, w tym 

bezpieczeństwo przeciwpożarowe, również 23%, natomiast polityka społeczna to 16%, i też 

trzeba by było już potraktować to no w kategoriach pewnego sukcesu, tak, bo pokazuje to, że 

społeczeństwo, jakby wymaga mniej nakładów tych społecznych, tak, staje się bardziej 

samodzielne. Jakkolwiek, pewnie jeszcze dużo tutaj do zrobienia mamy, to pokazuje te 16% 

ale jest. Możemy też mówić o pewnym sensie, jakimś przełomie. Ja sobie pozwoliłem, przed 

dzisiejszym dniem, przypomnieć moje wystąpienia z 2022 roku. To, o czym była wtedy mowa 

i w kategoriach wydatków budżetowych czy gospodarowania budżetem, ale także innych 

spraw, które były poruszane. I tutaj mam świadomość tego, że ciągle w powiecie mamy pewne 

bolączki, na które należy zwracać uwagę, należy zwracać uwagę Panu Staroście jako osobie, 

która zarządza bezpośrednio funkcjonowaniem powiatu i pewnie tutaj będzie się tak zdarzało, 

że nie będziemy się zgadzali z polityką kadrową, że tutaj będą, będzie niekiedy brak zgody na 

decyzje podejmowane w tym zakresie przez Pana Starostę. Pewnie też będziemy mieli inne 

zdanie na temat sposobu rozwiązywania konfliktów pomiędzy na linii starostwo - mieszkańcy, 

bo czasami, czasami te środki podejmowane wobec mieszkańców nie zmierzają ku wyjaśnieniu 

problemu, a czasem wręcz go zaogniają, i tutaj też, jakby nie ma zgody. Na pewno też 

krytycznie będę się odnosił zawsze do tego, w jaki sposób Starostwo podchodzi do 

odzyskiwania zobowiązań wymagalnych i myślę, że też już pora zwrócić uwagę i to to, to się 

dzieje, na to, że należałoby te mechanizmy zmienić. Na pewno takim problemem, który się 

ciągle pojawia i należałoby nad tym popracować to problem z planowanym wykonywaniem 

usług zamawianych przez Starostwo. Tutaj Pan radny Korcz podnosi sprawę dokumentacji 

drogowej. Jest problem z dokumentacją na scalenia, chociażby w Eliaszukach, tak, czy z 

terminowym, z terminami wykonywania poszczególnych etapów prac przy remoncie 

pierwszego I LO, możemy tam zwrócić uwagę na to. Tutaj na pewno, na pewno ten nadzór nad 

tymi nad tymi elementami trzeba by było zmienić. Pan Starosta rozpoczął od rankingu pisma 

Wspólnota faktycznie pierwsza setka powiatów do 75000 mieszkańców. Tam też, w tym to 

samo pismo publikuje inne rankingi, ja chciałbym zwrócić uwagę, bo to taki temat, który się 

bardzo często pojawia, powtarza, dotyczący kosztów administrowania powiatem, zarządzania 

powiatem, i co ciekawe, pomiędzy rokiem 2014 a 22 nastąpiła zwyżka tego, tych wydatków 

jakie ponosimy w związku z koniecznością administrowania powiatem, przeliczane na jednego 

mieszkańca. Powiat Hajnowski jest wśród tej kategorii powiatów na 110 miejscu z wydatkami 

210,74 zł na mieszkańca. Tak żeby pokazać, jak to, jak to mniej więcej wygląda, najmniej 

wydatkujący powiat w Polsce to zduńskowolski, gdzie ta kwota to 116 zł. W Województwie 

http://www.samorzad.gov.pl/web/powiat-hajnowski


11 
 

Szczegółowy przebieg obrad odzwierciedla nagranie z XXXVI sesji Rady Powiatu VI kadencji z dnia 29 czerwca 2023r., które udostępnione 
jest na głównej stronie internetowej Powiatu Hajnowskiego www.samorzad.gov.pl/web/powiat-hajnowski oraz w Biuletynie Informacji 

Publicznej Powiatu Hajnowskiego, w zakładce – protokoły Rady Powiatu, za pośrednictwem kanału YouTube. 

 
 

Podlaskim najmniej kosztów administracyjnych ponosi Powiat Moniecki 140 zł. No tak, ciągle 

jakoś się odnosimy do Powiatu Bielskiego, tam 231, czyli mniej więcej na tym samym 

poziomie, najwięcej w Polsce, no i w regionie naszym najbardziej kosztowna administracja jest 

w Powiecie Sokólskim 311 zł. To pokazuje, że no, faktycznie jesteśmy mniej więcej gdzieś 

pośrodku tego rankingu. To, że wzrosły te wydatki na administrowanie to też trzeba zwrócić 

uwagę na to, że my nie możemy administracji samorządowej traktować jako pracowników 

najemnych. Musimy się liczyć z tym, że, jeżeli dobrze pracujący pracownik nie otrzyma 

miarodajnego wynagrodzenia to po prostu od nas odejdzie, tak i tutaj zwracam też uwagę na to, 

że faktycznie wzrasta koszt tej obsługi administracyjnej, no, ale też zmieniamy swoją pozycję 

w innych rankingach, czy w innych dziedzinach ocenianych przez ośrodki zewnętrzne. Ja 

proszę Państwa, już na początku tego roku mówiłem, że znaleźliśmy się jako kraj jako też i 

powiat, no w sytuacji odmiennej, który jeszcze rok temu czy 1,5 roku temu byśmy sobie nie 

wyobrazili, nie zaplanowali. Dlatego też mówię o tym, że w takiej sytuacji trudnej powinniśmy 

zacieśniać szeregi czy współpracę i tę współpracę widać i chociażby i te środki pozyskiwane z 

różnych źródeł. Pan starosta o tym mówił, że tutaj współpraca między Starostwem a Wojewodą, 

Urzędem Marszałkowskim czy Sejmikiem układa się prawidłowo, tak, no bo w takiej sytuacji 

tak powinna wyglądać. Ja też proszę Państwa, powiem, że no, oczywiście przyglądając się 

ostatnim informacjom z sesji poszczególnych samorządów tutaj w naszej okolicy, zauważam, 

że no, przyszła taka moda na to, żeby nie udzielać wotum zaufania, nie udzielać absolutorium. 

Ja uważam, że i dzisiejsza ocena tego, w jakim miejscu Powiat Hajnowski się znajduje i 

sytuacja ogólna obliguje mnie do tego, żebym dzisiaj zagłosował za udzieleniem wotum 

zaufania i za absolutorium. Tak jak mówię, dostrzegam wady, nie będę się uchylał, żeby o nich 

mówić, jeżeli będą miały miejsce, natomiast jeżeli mamy mówić o raporcie i o budżecie będę 

głosował za udzieleniem i wotum zaufania i absolutorium. Dziękuję bardzo.  

Przewodniczący Rady Eugeniusz Saczko: Kto z Państwa radnych chciałby zabrać 

jeszcze głos? Bardzo proszę. Pani Radna Krystyna Kośko.  

Radna Krystyna Kośko: Panie Starosto, Szanowna Rado, ja mam takie jedno pytanie 

krótkie i chciałabym usłyszeć informację, kto zbierał te materiały z poszczególnych działów w 

całość i jaka była tego cena. Ile nas to kosztowało, Starostwo. Dziękuję.  

Przewodniczący Rady Eugeniusz Saczko: Kto z Państwa radnych chciałby zabrać 

jeszcze głos? Nie widzę. Pan Starosta odpowie? Tak bardzo, proszę.  

Starosta Hajnowski Andrzej Skiepko: Panie Przewodniczący, Wysoka Rado, z 

przyjemnością udzielę odpowiedzi na te pytania, które będę mógł w tej chwili to zrobić, i 

rozpocznę może od pytania Pani Krystyny Kośko, która zadała, kto zbierał i ile to kosztowało. 

Materiały wszystkie były przygotowywane przez naczelników Starostwa Powiatowego w 

Hajnówce, przez kierowników jednostek i tak jak powiedziałem wydział organizacyjno- 

organizacyjny pod kierunkiem Pani sekretarz Danuty Roli, przygotowała Pani Katarzyna 

Miszczuk. Za te wszystkie prace nie było żadnych kosztów. Czyli rozumiem, że powinienem 

się zastanowić chyba nad przyznaniem nagród. Natomiast nie, nie było żadnych tych kosztów 

z tych związanych. Bo, tak jak mówiłem na początku, przygotowanie raportu, to w tej chwili 

to jest obowiązek nasz, który musimy przedłożyć Radzie Powiatu. A tak naprawdę to jest super 

okazja, aby naczelnicy, kierownicy jednostek również pochwalili się nad tym, co robią, bo 

czasami coś tam może umyka, a tutaj bardzo dokładną informację przedstawili nam, a my z 

kolei w sposób bardzo taki fajny, dzięki tak jak mówiłem, Pani Katarzynie Miszczuk, która ma 

też pomysły, aby te materiały również były ciekawe do czytania. Konflikty, Starostwo, 

mieszkańcy, od tego zacznę zapytania Pana radnego Bogdana Łabędzkiego. Szanowni 

Państwo, one są, były i będą i czasami związane z naszą nie winą z tego względu, chociażby 

podam przykład geodezji, gdzie firma, która na zlecenie Głównego Geodety Kraju, robiła 

modernizację powierzchni czy też budynków. Geodeci dostarczają materiały do nas, do 

http://www.samorzad.gov.pl/web/powiat-hajnowski
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starostwa, pracownicy wprowadzają, a mieszkańcy najczęściej mają pretensje, bo zabrakło 

kilku metrów kwadratowych, czasami więcej, ale to nie z naszej winy. Jeszcze raz powtarzam 

nasi pracownicy tylko wprowadzają to, co wykwalifikowani pracownicy, a więc geodeci nam 

dostarczają i to są najczęściej takie konflikty. Kolejna sprawa, zajęcia pasa drogowego, były 

drogi wyjeżdżone od wielu, wielu lat, po modernizacjach, po takich bardzo dokładnych 

pomiarach geodezyjnych okazuje się, że nagle dom stoi w drodze, czy też droga przebiega przez 

posesję i to próbujemy w jakiś sposób oczywiście regulować, ale nie jest to takie proste. 

Czasami tak praktycznie przez całą wieś przebiega droga, która została wyjeżdżona w nie tym 

miejscu, co powinna. Jeżeli chodzi o politykę kadrową to uważał, że prowadzimy ją bardzo 

dobrze. Osoby, które odchodzą na emeryturę, przychodzą nowe młode osoby z ogromnym 

zapałem. Ale żeby tak naprawdę sprawdzić pracownika często korzystamy z Urzędu Pracy, za 

co serdecznie dziękuję Panu dyrektorowi, Markowi Roszczenko, z prac czy ze stażów, czy z 

robót publicznych i dopiero naczelnicy oceniają wartość danego pracownika i jest decyzja albo 

zostawiamy albo nie. Chcę powiedzieć, że naczelnicy decydują, kto pracuje u nich w Wydziale, 

bo ani ja, ani Pani starosta, ani Pani sekretarz pracy nie wykona tej, do której należy w danym 

Wydziale. Odzyskiwanie zobowiązań wymagalnych. Oczywiście one są, natomiast tutaj mamy 

wszystko pod kontrolą. Te sprawy, które już powinny trafić do sądu, trafiają. Natomiast, 

Szanowni Państwo, trzeba brać pod uwagę również to, że za każdą sprawą musimy jeszcze 

wpłacić kaucję do sądu i to nie są małe pieniądze, natomiast są firmy, od których pewnie nigdy 

nie odzyskamy tych należnych zobowiązań. Ale to oczywiście jest pod kontrolą, jestem cały 

czas w kontakcie z Panią radcą prawnym, która o tym informuje przy każdym spotkaniu. 

Kolejna sprawa, wykonywanie usług. Szanowni Państwo, nas obowiązują niestety przetargi. A 

w przetargach ceny najniższe. I z przykrością stwierdzam przede wszystkim, jeżeli chodzi o 

projektantów mamy ogromny problem. Wygrywają firmy, które gwarantują wykonanie 

pewnych prac w 100 procentach terminowo, okazuje się, że w trakcie, terminy są przesuwane 

i tak mamy z drogami, tak mamy z pracami poscaleniowymi. Na przykład na Dubicze 

Cerkiewne musieliśmy przetarg odwołać i nowy konkurs rozpisać. Ja rozumiem, że dużo trzeba 

wykonać przez biura projektowe prac związanych chociażby w Wodach Polskich, ale startując 

do przetargu muszą mieć świadomość, że ich to czeka i terminowe prace muszą wykonać. 

Natomiast mamy ogromne, w tej chwili zaległości, jeżeli chodzi projekt samej drogi, który trwa 

już chyba 2 lata, chociażby z Krzywca do Krynicy, ciągle nie ma jeszcze końca. Po wielu latach 

udało się w końcu w Dobrowodzie ulicę Kleszczelowską zakończyć i jesteśmy już 

przygotowani do ewentualnego złożenia, do wykonania inwestycji, oczywiście z programów, 

które będą dostępne. Prace przy LO nr 1. Oczywiście mnie też to nie satysfakcjonuje, dlatego 

będę codziennie nadzorował w takiej postaci, że będę sprawdzał ilu faktycznie pracowników 

jest na budowie i co robią i będę się kontaktował z wykonawcą tych robót, bo jest najlepszy 

okres wakacyjny, gdzie szkoła jest pusta i teraz w zasadzie można wszystko zrobić, co jest 

związane z wyburzeniem, zmianą, zalewaniem posadzek i tak dalej, i tak dalej. Koszty 

administracyjne Powiatu Hajnowskiego rosną oczywiście z wielu powodów. Ta najniższa, 

która wzrosła od kilku lat i bardzo dobrze, że wzrosła, pracownicy mogą otrzymywać większe 

wynagrodzenia, ale to jest z tym związane. Też się mówi, że w zasadzie energia elektryczna 

nie wzrosła, a wzrosła bardzo dużo, w dziesiątkach procentów wzrost jest. Również ciepło 

dostarczane i tak dalej, i tak dalej, także ta inflacja, jak również wzrost kosztów związanych 

oczywiście z sytuacją geopolityczną, z wojną na Ukrainie, doświadcza również i nasz powiat. 

I na koniec, Pan radny Bogdan Łabędzki mówił o współpracy z Wojewodą, Marszałkiem, z 

ministrami, pewnie zapomniałem, ale jeszcze zabiorę głos później. Chcę powiedzieć o bardzo 

dobrej współpracy z samorządami gmin na terenie Powiatu Hajnowskiego I to myślę, że jest 

najważniejsze, bo tylko poprzez rozmowę, dialog możemy wypracować takie mechanizmy, aby 

faktycznie te inwestycje mogły być realizowane, nasze chociażby powiatowych dróg na terenie 
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danej gminy. Nie jest to oczywiście takie proste, bo trzeba różnymi sposobami również czasami 

nakłonić decydentów z poszczególnych gmin, aby realizować taką inwestycję, ale tutaj 

wspólnie z Zarządem Dróg Powiatowych da się to zrobić. Dlaczego mówię o drogach? Bo tak 

naprawdę na wszystkich sesjach, gdzie uczestniczyłem, na różnych spotkaniach, najważniejsza 

sprawa, to są drogi. I wcale się nie dziwię, bo tą drogą trzeba dojechać, trzeba, aby w tych 

warunkach normalnych można było funkcjonować. Wczoraj byłem na spotkaniu w Mleczarni, 

było walne zgromadzenie, również od rolników z naszego powiatu i nie tylko usłyszałem 

bardzo pochlebne opinie o ogromie prac, które zostały wykonane w tym ostatnim pięcioleciu, 

a już w 2022 roku to taki mały rekord świata, ale Pan dyrektor zapewnia, że będzie jeszcze 

lepiej w tym roku. Dziękuję, Panie Bogdanie, za miłe słowa. Ja tak naprawdę lubię czasami, 

jak ktoś krytykuje, bo to też napędza do jeszcze lepszej wytężonej pracy. Dzisiaj takie 

pochlebne słowa i za to dziękuję.  

Przewodniczący Rady Eugeniusz Saczko: Czy ktoś chciałby jeszcze zabrać głos? Nie 

widzę w związku z tym kończymy debatę nad raportem o stanie powiatu za 2022 rok i 

przechodzimy do podpunktu 6.3. podjęcie uchwały w sprawie udzielenia wotum zaufania 

Zarządowi Powiatu Hajnowskiego. Uchwałę Rada powiatu podejmuje bezwzględną 

większością głosów ustawowego składu Rady Powiatu. Bardzo proszę o przygotowanie 

głosowania. Kto z Pań i Panów radnych jest za podjęciem uchwały w sprawie udzielenia wotum 

zaufania Zarządowi Powiatu Hajnowskiego? Proszę o podniesienie ręki i naciśnięcie przycisku. 

Kto się wstrzymał? Kto jest przeciw?  Jedna radna wstrzymała się od głosu. Uchwała została 

przyjęta. Dziękuję.  
Rozkład głosów 

Za (14) Przeciw (0) Wtrzymał się (1) Brak udziału (0) 

Filimoniuk Piotr 

Gerasimiuk Jarosław 

Gryc Alla 

Gutowski Mateusz Damian 

Korcz Jan 

Łabędzki Bogusław Szczepan  

Łukianiuk Mirosław 

Moroz Tamara 

Ostapczuk Roman 

Petruk Krzysztof  

Rybak Piotr 

Rygorowicz Olga 

Saczko Eugeniusz 

Skiepko Andrzej 

 

 Kośko Krystyna 

 

 

 
 

Uchwała Nr XXXVI/282/23 

RADY POWIATU HAJNOWSKIEGO 

z dnia 29 czerwca 2023 r. 

w sprawie udzielenia wotum zaufania Zarządowi Powiatu Hajnowskiego. 

 Do punktu 7-go: 

Przewodniczący Rady Eugeniusz Saczko: Przechodzimy do punktu 7 porządku obrad. 

Sprawozdanie z realizacji budżetu za 2022 rok, rozpatrzenie sprawozdania. Bardzo proszę Pana 
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Starostę tak, o przedstawienie sprawozdania finansowego wraz ze sprawozdaniem z wykonania 

budżetu Powiatu Hajnowskiego.  

Starosta Hajnowski Andrzej Skiepko: Panie Przewodniczący, Wysoka Rado, 

Szanowni Państwo, tak naprawdę temat budżetu został już poruszony. Być może ja trochę mniej 

powiedziałem, natomiast tu kolega radny Bogdan Łabędzki już trochę więcej. Natomiast ja w 

kilku słowach również odniosę się do budżetu z 2022 roku. Szanowni zebrani, tak jak mówiłem, 

budżet na rok 2022 Rada Powiatu uchwaliła 16 grudnia 2021 roku. I tu jeszcze raz przypomnę, 

że po różnych zmianach, które wprowadzaliśmy na zarządach powiatu, na sesjach rady powiatu 

zmianach w budżecie te wartości wzrastały o kilkanaście milionów po stronie dochodów i 

wydatków. Ale, Szanowni Państwo, najważniejsza ta cyferka to plan deficytu na poziomie 

2145000, ale zakończenie wyszło nam dużo lepiej, bo wynik od planowanego był lepszy o 

prawie 4 miliony, o czym mówiłem. Szanowni Państwo, podstawowymi źródłami naszych 

dochodów pozostaje nadal subwencja ogólna z budżetu państwa, stanowi ona 34% i wynosi 

około 21.400.000 zł. W tym głównie subwencja oświatowa, stanowi 20% dochodów, ogółem 

to jest 12371000. Dochody własne, które wynosiły 46182000, w tym udział w podatkach 

budżetu państwa 14120000 i dochody z tytułu realizacji różnych projektów 7000260. Dotacje 

celowe z budżetu państwa na zadania własne, zadania zlecone ustawami, realizowane na 

podstawie porozumień z organami organizacji administracji rządowej, najczęściej oczywiście 

z Panem Wojewodą, te dotacje wynosiły 12.400.000. Zmiany wszystkie, które były 

wprowadzane były zgodnie z decyzjami wojewody podlaskiego, otrzymane środki 

niezwłocznie kierowane były do jednostek w celu realizacji tych zadań. Największe wydatki 

poniesiono oczywiście na oświatę i wychowanie oraz edukację opiekuńczo – wychowawczą i 

wynosiły one prawie 18,5 miliona złotych, w tym wydatki osobowe 14453000, wydatki te 

stanowiły odpowiednio 24 i 18% budżetu powiatu hajnowskiego. Drugą w kolejności grupą 

wydatków były wydatki na transport i łączność. Wnosiły one 19460000, 25% budżetu, w tym 

wydatki majątkowe 13 milionów, prawie 200000. Wydatki w obszarze pomocy społecznej, o 

czym mówił też Pan radny Łabędzki w zakresie polityki oraz rodzina wynosiły 12400000, co 

stanowiło 16% wszystkich wydatków budżetu. Na poziomie 9800000 wynosiły wydatki na 

administrację publiczną, w tym administrację w Zarządzie Dróg Powiatowych, zapewniając 

mieszkańcom Powiatu Hajnowskiego naprawdę właściwą obsługę. Wysoka Rado, Szanowni 

Państwo w 2022 roku zapewniliśmy niezakłóconą obsługę długoterminowego zadłużenia, 

pomimo że te procenty bankowe skakały mocno w górę. Udało się bez zakłóceń, tę obsługę 

wykonać. W trakcie roku spłata rat kredytu wynosiła 980000, z małym haczykiem, na koniec 

2022 roku zadłużenie ogółem wynosiło prawie 12950000. Na przestrzeni całego 2022 roku była 

zachowana relacja wynikająca z artykułu 243 ustawy o finansach publicznych. I to, co bardzo 

często tłumaczymy i pracownikom, i kierownikom jednostek, że wydatki bieżące nie mogą być 

większe niż dochody bieżące. To jest podstawowa reguła, którą nie możemy złamać. Chociaż 

realizacja zadań w ramach budżetu roku 2022 odbywała się w granicach przepisów prawa i 

zgodnie z uchwałami Rady Powiatu, to jednak nie opuszcza nas ta świadomość, że oczekiwanie 

mieszkańców nie we wszystkich zakresach udało się spełnić. Ale życzę sobie i Państwu radnym 

a przede wszystkim mieszkańcom, aby w następnych latach te środki finansowe, które są 

kierowane poprzez samorząd do nas było bardzo sprawiedliwej, rozdzielany na terenie całego 

powiatu, tak aby te środki, które do nas trafiały, mogłyby zaspokoić potrzeby równomiernie w 

naszym powiecie. Wysoka Rado, na wykonanie ubiegłorocznego budżetu, które starałem się 

Państwu w skrócie przedstawić, miało wpływ praca wielu osób. Tu jeszcze raz powtórzę się, 

ale za pracę i wysiłki włożone w realizację budżetu pragnę podziękować moim 

współpracownikom, wszystkim. Ale tutaj, tak jak przy raporcie, Pani Wicestaroście, Pani 

Joannie Kojło, członkom Zarządu Powiatu, powtórzę się jeszcze raz Pani Oldze Rygorowicz, 

Panu Romanowi Ostapczuk i Panu Jarosławowi Gerasimiuk. Dziękuję Przewodniczącemu 

http://www.samorzad.gov.pl/web/powiat-hajnowski
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Rady Powiatu, Panu Eugeniuszowi Saczko oraz wszystkim Państwu radnym obecnej kadencji, 

którzy tak naprawdę wykreowaliście ten budżet, wy jego współtworzyliście. Mam świadomość, 

że wielu, że wiele waszych uwag i propozycji, często w pełni zasadnych, nie znalazło 

odzwierciedlenia w rzeczywistości. To, o czym właśnie mówiłem, te wydatki bieżące nigdy nie 

mogą być większe niż dochody, a dochody mamy takie jakie są, i ich przekroczyć nie możemy. 

Myślę też, że wszyscy odczuwamy ogromną, ja na przykład ogromną satysfakcję, również mój 

przedstawiony przed chwilą zarząd, ogromną satysfakcję, czytając opinię Regionalnej Izby 

Obrachunkowej w Białymstoku do sprawozdania z realizacji budżetu przez nasz samorząd w 

roku 2022. Musimy bardzo mocno uzmysłowić, że tylko żelazna dyscyplina, nawet odmowy 

wnioskującym i spoczywający na nas obowiązek gospodarności i rzetelności przy 

wydatkowaniu środków publicznych dały nam możliwość utrzymania wskaźników. Szanowni 

Państwo, proszę Wysoką Radę o udzielenie absolutorium dla Zarządu Powiatu Hajnowskiego 

za wykonanie budżetu za 2022 rok. Dziękuję bardzo.  

Przewodniczący Rady Eugeniusz Saczko: Bardzo proszę teraz Przewodniczącego 

Komisji Rewizyjnej, Pana Krzysztofa Petruka o przedstawienie opinii Komisji w sprawie 

sprawozdania z wykonania budżetu, opinię w sprawie sprawozdania finansowego oraz 

przedstawienie wniosku o udzielenie absolutorium Zarządowi Powiatu Hajnowskiego.  

Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Krzysztof Petruk: Panie Przewodniczący, 

Wysoka Rado, Panie Starosto. Komisja Rewizyjnej Rady Powiatu Hajnowskiego stosownie do 

artykułu 270, ustęp 3, ustawy z dnia 27 sierpnia 2009 o finansach publicznych w związku z 

artykułem 16, ustęp 3, ustawy z dnia 5 czerwca 98 roku o samorządzie powiatowym 

przedstawiła Szacownej Radzie pozytywną opinię numer 1 Komisji Rewizyjnej Rady Powiatu 

Hajnowskiego w sprawie sprawozdania z wykonania budżetu powiatu za 2022 rok, również 

pozytywną opinię w sprawie sprawozdania finansowego za 2022 rok oraz przedstawiła wniosek 

o udzielenie absolutorium Zarządowi Powiatu Hajnowskiego z tytułu wykonania budżetu 

powiatu za 2022 rok. Powyższe dokumenty stanowiły podstawę do podjęcia przez Radę 

Powiatu, stanowią podstawę do podjęcia przez Radę Powiatu uchwały w sprawie udzielania 

absolutorium Zarządowi Powiatu z tytułu wykonania budżetu powiatu za 2022 rok. 

Jednocześnie stwierdzono, że skład Komisji Rewizyjnej odpowiadał wymogom określonym w 

artykule 16 ustęp 2 ustawy z dnia 5 czerwca 1998 roku o samorządzie powiatowym, a wniosek 

o udzielenie absolutorium Zarządowi Powiatu Hajnowskiego został przyjęty przez Komisję 

zgodnie z zasadami i trybem pracy Komisji określonymi w statucie Powiatu Hajnowskiego. 

Czy przedstawić także opinię Panie Przewodniczący? Ale opinie Regionalnej Izby czy 

Komisji?  

Przewodniczący Rady Eugeniusz Saczko: Opinię Komisji Rewizyjnej.  

Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Krzysztof Petruk: Wniosek o udzielenie 

absolutorium Zarządowi Powiatu Hajnowskiego z tytułu wykonania budżetu powiatu za 2022 

rok, na podstawie artykułu 16 ustęp 3 ustawy z dnia 5 czerwca 1998 roku o samorządzie 

powiatowym oraz artykułu 270 ustęp 3 ustawy z dnia 27 sierpnia 2009 roku o finansach 

publicznych. Komisja Rewizyjna Rady Powiatu Hajnowskiego w składzie: Krzysztof Petruk, 

Przewodniczący Komisji. Mateusz Gutowski, zastępca przewodniczącego, Mirosław 

Łukianiuk, sekretarz Komisji po uprzednim rozpatrzeniu i pozytywnym zaopiniowaniu 

sprawozdania finansowego za 2022 rok, Uchwała nr 168/380/2023 Zarządu Powiatu 

Hajnowskiego, z dnia 27 kwietnia 2023 roku, w sprawie przyjęcia sprawozdania finansowego 

za 2022 rok. Sprawozdanie z realizacji budżetu powiatu za 2022 rok. Uchwała nr 166/374/2023 

374 Zarządu Powiatu Hajnowskiego, z dnia 31 marca 2023 roku, w sprawie przyjęcia 

sprawozdania z realizacji budżetu powiatu za 2022 rok wraz z uchwałą RIO II.0032177/2023 

składu orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej w Białymstoku z dnia 5 kwietnia 2023, 

w sprawie wyrażenia opinii o przedłożonym przez Zarząd Powiatu Hajnowskiego 

http://www.samorzad.gov.pl/web/powiat-hajnowski
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sprawozdania z wykonania budżetu powiatu za 2022 rok, informacji o stanie mienia 

komunalnego, uchwała nr 166/376/2023 Zarządu Powiatu Hajnowskiego z dnia 31 marca 2023, 

w sprawie przyjęcia informacji o stanie mienia komunalnego zgłasza wniosek o udzielanie 

absolutorium Zarządowi Powiatu Hajnowskiego. Wynik głosowania: 3 głosy za, 0 głosów 

przeciw, 0 głosów wstrzymujących się. Do tego wniosku mamy także 2 opinie. Opinia nr 1 

Komisji Rewizyjnej Rady Powiatu Hajnowskiego w sprawie sprawozdania z wykonania 

budżetu powiatu za 2022 rok. Komisja Rewizyjna Rady Powiatu Hajnowskiego w składzie: 

Krzysztof Petruk, przewodniczący Komisji, Mateusz Gutowski, zastępca przewodniczącego, 

Mirosław Łukianiuk, sekretarz Komisji, działając na podstawie artykułu 16, ustęp 3, ustawy z 

dnia 5 czerwca 1998 roku o samorządzie powiatowym i artykułu 270, ustęp 2, ustawy z dnia 

27 sierpnia 2009 roku o finansach publicznych Komisja Rewizyjna, w dniu 29 maja 2023 roku, 

rozpatrzyła i zaopiniowała sprawozdanie z realizacji budżetu za 2022 rok. Uchwała nr 

166/374/2023 Zarządu Powiatu Hajnowskiego z dnia 31 marca 2023 roku w sprawie przyjęcia 

sprawozdania z realizacji budżetu Powiatu Hajnowskiego za 2022 rok. Komisja stwierdza, że 

budżet, przepraszam, chwila moment, przepraszam, drobne problemy techniczne, już moment 

i dalszy ciąg. Komisja stwierdza, że budżet na 2022 roku, uchwalony przez Radę Powiatu 

Hajnowskiego w dniu 16 grudnia 2021 roku, uchwała nr XXIV/190/2021 po stronie dochodów 

wynosił 72929548 zł, natomiast po stronie wydatków w 77370006 Deficyt budżetowy w 

wysokości 4107458 zł zaplanowano pokryć wolnymi środkami. W ciągu roku budżetowego 

Rada powiatu i Zarząd powiatu dokonywały, w ramach swoich kompetencji, zmian w budżecie. 

Dokonywane zmiany były zgodnie z artykułem 257 ustawy z dnia 27 sierpnia 2009 roku o 

finansach publicznych. Budżet na koniec roku 2022 po stronie dochodów wynosił 84821100,74 

zł, w tym dochody majątkowe 19158988 zł, natomiast po stronie wydatków 86966157,97 zł, w 

tym wydatki majątkowe 22683507 zł. Planowany deficyt budżetowy to kwota 2145057,23 zł. 

I to była pierwsza opinia. Na koniec grudnia 2022 roku, przychody ogółem wynosiły 

8359576,65 zł, w tym wolne środki 8359576,65 zł. Rozchody ogółem wyniosły 980068 zł i w 

całości zostały przeznaczone na spłatę rat kredytów obrotowych zaciągniętych w latach 

poprzednich. Stan zadłużenia z tytułu kredytów i emitowanych obligacji na koniec 2022 roku 

wyniósł ogółem 12947911 złotych, w tym obligacje 9500000. Na koniec grudnia 2022 roku 

stan należności wymagalnych wyniósł 485524,93 zł. W 2022 roku dokonano umorzeń na kwotę 

292, przepraszam w 2022 roku dokonano umorzeń na kwotę 292 tys. i rozłożony i rozłożenia 

na raty kwoty 400 zł. Największy udział w wydatkach budżetu stanowią transport i łączność 

19.461991,86 zł co stanowi 24,88% ogółu wydatków oświata i wychowanie wraz z edukacją, 

z edukacyjną opieką wychowawczą 18429260,70 zł, co stanowi 23,56% ogółu wydatków. 

Pomoc społeczna wraz z pozostałymi zadaniami w zakresie polityki społecznej, 12438870,03 

zł, co stanowi 15,90% ogół wydatków. Komisja Rewizyjna po rozpatrzeniu sprawozdania z 

realizacji budżetu za rok 2022 przez Zarząd Powiatu nie stwierdziła naruszeń dyscypliny 

finansów publicznych. Uwzględniając powyższe, Komisja pozytywnie opiniuje 3 głosy za, 0 

głosów przeciw, 0 głosów wstrzymujących się sprawozdanie z wykonania budżetu Powiatu 

Hajnowskiego. I druga opinia. Opinia nr 2 Komisji Rewizyjnej Rady Powiatu Hajnowskiego w 

sprawie sprawozdania finansowego za 2022 rok. Komisja Rewizyjna Rady Powiatu 

Hajnowskiego w składzie: Krzysztof Petruk, przewodniczący Komisji, Mateusz Gutowski, 

zastępca przewodniczącego, Mirosław Łukianiuk, sekretarz Komisji, działając na podstawie 

artykułu 270, ustęp 2, ustawy z dnia 27 sierpnia 2009 roku o finansach publicznych. Komisja 

Rewizyjna w dniu 29 maja 2023 roku, po rozpatrzeniu sprawozdania finansowego za 2022 rok 

pozytywnie zaopiniowała roczne sprawozdanie finansowe za 2022 roku. Wyniki głosowania: 

3 głosy za, 0 głosów przeciwnych i 0 głosów wstrzymujących się. Dziękuję.  

Przewodniczący Rady Eugeniusz Saczko: Przechodzimy do punktu 7.3 opinie 

Regionalnej Izby Obrachunkowej. Uchwała składu orzekającego Regionalnej Izby 

http://www.samorzad.gov.pl/web/powiat-hajnowski
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Obrachunkowej w Białymstoku z dnia 5 kwietnia 2023 roku, w sprawie wyrażenia opinii o 

przedłożonym przez Zarząd Powiatu Hajnowskiego sprawozdania z wykonania budżetu 

powiatu za 2022 rok uchwala co następuje: opiniuje pozytywnie przedłożone przez Zarząd 

Powiatu Hajnowskiego sprawozdanie z wykonania z wykonania budżetu powiatu za 2022 rok 

bez uwag i druga opinia składu orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej w Białymstoku 

z dnia 1 czerwca 2023 roku w sprawie wyrażenia opinii o przedłożonym przez Komisję 

Rewizyjną Rady Powiatu Hajnowskiego wniosku o udzielenie Zarządowi absolutorium za 2022 

rok. Skład postanawia stwierdzić, że wniosek Komisji Rewizyjnej Rady Powiatu Hajnowskiego 

spełnia wymogi określone w ustawie o samorządzie powiatowym i w ustawie o finansach 

publicznych. Przechodzimy do punktu 7.4. otwieram dyskusję nad sprawozdaniem z realizacji 

budżetu za 2022 rok. Kto z pań i panów radnych chciałby zabrać głos? Nie widzę. W związku 

z tym przechodzimy do punktu 7.5. Podjęcie uchwały w sprawie rozpatrzenia i zatwierdzenia 

sprawozdania finansowego oraz sprawozdania z wykonania budżetu powiatu za 2022 rok. 

Proszę o przygotowanie głosowania. Kto z pań i panów radnych jest za przyjęciem uchwały w 

sprawie rozpatrzenia, zatwierdzenia sprawozdania finansowego oraz sprawozdania z 

wykonania budżetu powiatu za 2022. Proszę o podniesienie ręki i naciśnięcie przycisku. Kto 

się wstrzymał? Kto jest przeciw? Za głosowało 15 radnych. Sprawozdanie zostało przyjęte 

jednogłośnie.  
 

Rozkład głosów 

Za (15) Przeciw (0) Wtrzymał się (0) Brak udziału (0) 

Filimoniuk Piotr 

Gerasimiuk Jarosław 

Gryc Alla 

Gutowski Mateusz Damian 

Korcz Jan 

Kośko Krystyna 

Łabędzki Bogusław Szczepan  

Łukianiuk Mirosław 

Moroz Tamara 

Ostapczuk Roman 

Petruk Krzysztof  

Rybak Piotr 

Rygorowicz Olga 

Saczko Eugeniusz 

Skiepko Andrzej 

 

   

 

Uchwała Nr XXXVI/283/23 

RADY POWIATU HAJNOWSKIEGO 

z dnia 29 czerwca 2023r. 

 

w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego wraz ze sprawozdaniem z 

wykonania budżetu powiatu za 2022r. 

 

Przewodniczący Rady Eugeniusz Saczko: Przechodzimy do punktu 7.6. podjęcie 

uchwały w sprawie udzielenia absolutorium Zarządowi Powiatu Hajnowskiego. Proszę o 

przygotowanie głosowania. Kto z pań i panów radnych jest za przyjęciem uchwały w sprawie 

udzielenia absolutorium Zarządowi Powiatu Hajnowskiego. Proszę o podniesienie ręki i 

naciśnięcie przycisku. Kto się wstrzymał? Kto jest przeciw. Za głosowało 15 radnych. Uchwała 

http://www.samorzad.gov.pl/web/powiat-hajnowski
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została przyjęta jednogłośnie. Dziękuję i gratuluję Zarządowi Powiatu Hajnowskiego 

uzyskania absolutorium.  

 
Rozkład głosów 

Za (15) Przeciw (0) Wtrzymał się (0) Brak udziału (0) 

Filimoniuk Piotr 

Gerasimiuk Jarosław 

Gryc Alla 

Gutowski Mateusz Damian 

Korcz Jan 

Kośko Krystyna 

Łabędzki Bogusław Szczepan  

Łukianiuk Mirosław 

Moroz Tamara 

Ostapczuk Roman 

Petruk Krzysztof  

Rybak Piotr 

Rygorowicz Olga 

Saczko Eugeniusz 

Skiepko Andrzej 

 

   

 

Uchwała Nr XXXVI/284/23 

RADY POWIATU HAJNOWSKIEGO 

z dnia 29 czerwca 2023r. 

 

w sprawie udzielenia absolutorium Zarządowi Powiatu Hajnowskiego. 

 

Do punktu 8-go: 

Przewodniczący Rady Eugeniusz Saczko: Przechodzimy do punktu 8 porządku obrad. 

Informacja o wykonaniu w 2022 roku planu finansowego Samodzielnego Publicznego Zakładu 

Opieki Zdrowotnej w Hajnówce. Bardzo proszę o zabranie głosu Pana dyrektora Grzegorza 

Tomaszuka, dyrektora SPZOZ w Hajnówce.  

Dyrektor SP ZOZ Grzegorz Tomaszuk: Panie Przewodniczący, Wysoka Rado, Panie 

Starosto, Szanowni Państwo, sprawozdanie finansowe SP ZOZ w Hajnówce zatwierdza Rada 

Powiatu, o co serdecznie proszę. I wraz ze sprawozdaniem finansowym wysłaliśmy 

wprowadzenie do sprawozdania finansowego, bilans sporządzony na dzień 31 grudnia 

ubiegłego roku, rachunek zysków i strat za okres od 1 stycznia ubiegłego roku do 31 grudnia 

ubiegłego roku, zestawienie zmian w funduszu własnym, rachunek przepływów pieniężnych 

za rok obrotowy, dodatkowe informacje, wyjaśnienia, a również uchwałę z dnia 7 czerwca 

bieżącego roku Rady Społecznej w sprawie rocznego sprawozdania finansowego. Rada 

Społeczna pozytywnie zaopiniowała to sprawozdanie finansowe. I przedkładamy również 

uchwałę z 7 czerwca Rady Społecznej w sprawie przeznaczenia zysku na fundusz zakładu. 

Jesteśmy dużą firmą i razem też przedkładamy sprawozdanie niezależnego biegłego rewidenta 

z badania rocznego sprawozdania finansowego, ale no w tych materiałach jest bardzo dużo 

informacji i można różne wnioski wyciągnąć na temat funkcjonowania naszego szpitala, ale na 

kilka jakby spraw chciałbym zwrócić uwagę, a mianowicie, jeżeli chodzi o przychody szpitala, 

to jest 122771000 zł nie będę mówił tu o groszach już natomiast koszty 121392000 zł. No, z 

tego wynika, że szpital w roku ubiegłym pracował, jest znaczny zysk w wysokości 1370774,32 
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zł i zgodnie z opinią Rady Społecznej, ten zysk przeznaczamy na zwiększenie funduszu 

zakładu. On inaczej się nazywa fundusz zapasowy. W sumie na tym funduszu zapasowym 

nazbierało się już 28 milionów, ponad 28 milionów złotych. To są taki, taki fundusz na 

wypadek, jakby, jakby szpitalowi przydarzyła się strata, to wówczas organ stanowiący prawda, 

czyli Rada Powiatu nie, nie musi pokrywać straty, tylko z tego Funduszu zapasowego 

pokrywana jest strata. Jeżeli chodzi o pozostałe takie informacje, to, no, podstawowym źródłem 

przychodów naszych to są, to są oczywiście przychody ze sprzedaży usług medycznych: 

116320323 zł z końcówką. Pozostałe to są pozostałe przychody finansowe. Pozostałe 

przychody operacyjne prawda, również przychody ze sprzedaży usług nie niemedycznych. W 

sumie powtarzam jeszcze raz przychód za rok ubiegły 122 miliony złotych ponad. Natomiast 

jeżeli chodzi o koszty, o koszty, o strukturę kosztów w ogóle to wynagrodzenia stanowią 

51483000 zł, ale wiemy, że w szpitalu pracują jeszcze pracownicy na tak zwanych kontraktach, 

na umowach cywilnoprawnych, w związku z tym tutaj jest pozostała jeszcze prawda pozycja 

w strukturze kosztów, czyli usługi, usługi obce. Jak wspomniałem o zatrudnieniu, to w roku 

ubiegłym na koniec roku, pracowało 821 osób, 821 osób, 596 osób było zatrudnionych na 

umowie o pracę, 111 osób pracowało na umowę zlecenie. To są przede wszystkich, jeżeli 

chodzi o umowę zlecenie, przede wszystkim pracownicy, którzy, którzy, którzy dojeżdżają do 

nas z innych ośrodków lekarze, prawda, specjaliści, pracujący w poradniach, no i 114 osób 

pracowało na tak zwanych kontraktach, generalnie 80% lekarzy prawda, to są umowy 

cywilnoprawne, czyli tak zwane popularnie kontrakty. Jeżeli chodzi o zadania inwestycyjne, to 

Pan Starosta, za co serdecznie dziękuję mówił o naszych nakładach na inwestycje. To jest, 

powtórzę, kwota 11159000 zł, w tym, że 50% można powiedzieć to były środki własne i 50% 

pozyskane z zewnątrz. Ja wymienię jakby niektóre pozycje prawda. Też Pan starosta mówił o 

rezonansie, który został już uruchomiony, funkcjonuje to to jest kwota 8 miliony złotych, ale 

remont oddziału chirurgii to 105000 zł, zakup 2 aparatów USG 252000 zł. Podniesienie 

poziomu bezpieczeństwa systemu teleinformatycznego, tak zwane to cyberbezpieczeństwo: 

852000 zł, z tym, że 400000 zł było to jest dotacja z Funduszu, Funduszu Zdrowia. Ułożenie 

nowego zasilania bloku w bloku A, 190000 zł. To jest jak w przebudowie, prawda przy 

uruchomieniu rezonansu trzeba było po prostu mocne zasilanie ułożyć, jednocześnie był 

zasilony prawda, zasilony w energię elektryczną, Jednocześnie został zasilony nowym kablem 

zasilającym blok A, zakup zestawu laparoskopowego dla naszych chirurgów 400000 zł. W 

sumie już mniejszych kwot nie będę czytał. Zresztą Państwo tutaj mają informację i tak dalej. 

Natomiast chcę powiedzieć, o naszych też również planach czyli, jeżeli chodzi o uruchomienie 

naszego rezonansu to razem z rezonansem przygotowaliśmy pomieszczenia pod uruchomienie 

również pod zainstalowaniem w tym miejscu tomografu komputerowego, dlatego, że chcemy, 

żeby te 2 pracownie funkcjonowały w jednym miejscu, bo przypomnę, że u nas tomograf w 

szpitalu jest od 14 lat, tylko on funkcjonuje na zasadzie outsourcingu to jest taka formuła, że 

szpitale dają pomieszczenia, wydzierżawianie, pomieszczenia, natomiast właściciele 

tomografu a takim właścicielem jest firma Diagnostyka z Warszawy, która wstawia tomograf, 

która obsługuje ten tomograf. To jest bardzo istotne, bo teraz bardzo brakuje radiologów i 

również prowadzi serwis tych, tej, tej aparatury medycznej, która jest właścicielem. Natomiast 

złożyliśmy właśnie taki, taki, taki wniosek teraz do ministerstwa zdrowia, wartość tego 

wniosku: 7066000 zł. Nazwa projektu: poprawa jakości świadczeń w szpitalnym oddziale 

ratunkowym poprzez jego doposażenie oraz odtworzeniu procesowych tomografii 

komputerowej. To jest to jakby projekt kierowany na poprawę funkcjonowania szpitalnych 

oddziałów rachunkowych oraz pracowni, które współpracują ze szpitalem, oddziałem 

ratunkowym, a w związku z tym, że wiadomo , że tomografia, współpracuje z SORem, to 

wykorzystujemy tę sytuację i  składamy taki wniosek, wniosek jest po ocenie formalnej, ten 

wniosek jest w trakcie oceny merytorycznej jest, ale jednocześnie razem z tomografem chcemy 
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kupić w ramach tego, tych środków finansowych system bezprzewodowego przywoływania 

personelu, zestaw do gastroskopii, kolonoskopii, analizator parametrów krytycznych, aparat 

EKG i USG, urządzenie do kompresji klatki piersiowej, defibrylatory, kardiomonitory, aparat 

do znieczuleń, monitorem transportowo - stacjonarnym oraz automatyczny system do 

transportu próbek z materiałem do badań diagnostycznych z SOR do laboratorium 

diagnostycznego. Co jest istotne, że ten produkt jakby ma być finansowany w 100 procentach. 

Natomiast następnym projektem, następny program, to jest w ramach programu Interreg 

Polska, Ukraina składamy właśnie wniosek również o zakup aparatury medycznej do szpitala. 

Wartość wniosku: 4 miliony złotych. Nawiązaliśmy współpracę już z naszym partnerem, 

prawda ze szpitalem czy to moja komórka, to, przepraszam bardzo. No, w tym wypadku, to jest 

jakby udział wkładu własnego 10%. Termin składania wniosku to jest do końca, do końca lipca. 

Ja tu też chcę podkreślić, Pan Starosta mówił o tym, o bardzo dobrej współpracy z Urzędem 

Pracy. Otóż, proszę zauważyć, że Urząd Pracy skierował do nas 56 pracowników 

interwencyjnych. Z tego zatrudniliśmy i pracuje już na umowach już 54 osoby. 15 osób 

skierował na staż, 8 zostało zatrudnionych i 5 nadal pracuje właśnie na stażu. Ja, Panie 

Przewodniczący, bym prosił, że uzupełnię jeszcze więcej informację na temat funkcjonowania 

finansów naszych, jeżeli będzie drugi temat. Dziękuję bardzo. 

 Przewodniczący Rady Eugeniusz Saczko: Są może pytania do informacji o 

wykonaniu w 2022 roku planu finansowego SP ZOZ w Hajnówce do Pana dyrektora? Nie 

widzę. Dziękuję, Przechodzimy w takim razie do punktu 8.1. Podjęcie uchwały w sprawie 

zatwierdzenia sprawozdania finansowego Samodzielnego Publicznego Zakładu Opieki 

Zdrowotnej w Hajnówce za 2022 rok. Kto z pań i panów radnych jest za przyjęciem projektu 

uchwały? Proszę o podniesienie ręki i naciśnięcie przycisku. Kto się wstrzymał? Kto jest 

przeciw? Za głosowało 15 radnych. Informacja została przyjęta jednogłośnie.  

 
Rozkład głosów 

Za (15) Przeciw (0) Wtrzymał się (0) Brak udziału (0) 

Filimoniuk Piotr 

Gerasimiuk Jarosław 

Gryc Alla 

Gutowski Mateusz Damian 

Korcz Jan 

Kośko Krystyna 

Łabędzki Bogusław Szczepan  

Łukianiuk Mirosław 

Moroz Tamara 

Ostapczuk Roman 

Petruk Krzysztof  

Rybak Piotr 

Rygorowicz Olga 

Saczko Eugeniusz 

Skiepko Andrzej 

 

   

 

 

Uchwała Nr XXXVI/285/2023 

RADY POWIATU HAJNOWSKIEGO 

z dnia 29 czerwca 2023r. 
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w sprawie zatwierdzenia rocznego sprawozdania finansowego za rok 2022 

SP ZOZ w Hajnówce. 

Do punktu 9-go: 

Przewodniczący Rady Eugeniusz Saczko: Przechodzimy do punktu 9 porządku obrad, 

sprawozdanie z działalności Powiatowej Inspekcji Sanitarnej. Sprawozdanie przedłożyła 

Radzie Pani Julita Gierasimiuk, Powiatowy Państwowy Powiatowy Inspektor Sanitarny. Było 

przedmiotem obrad Komisji. Czy ktoś chciałby do Pani Inspektor jeszcze zadać jakieś pytanie? 

Nie widzę chętnych. Także dziękujemy za sprawozdanie. Sprawozdanie Rada przyjmuje bez 

głosowania.  

 Rada Powiatu przyjęła sprawozdanie z działalności Powiatowej Inspekcji Sanitarnej.   

Do punktu 10-go: 

Przewodniczący Rady Powiatu Eugeniusz Saczko: Przechodzimy do punktu. 10 

porządku obrad. Informacja na temat działań związanych z promocją powiatu, współpracą z 

zagranicą, zawarte porozumienia i funkcjonowania Centrum Turystyki i Promocji Kraina 

Żubra. Informację przedłożyli pracownicy Wydziału Promocji i Rozwoju Starostwa 

Powiatowego w Hajnówce, na czele z Panią naczelnik wydziału promocji, Panią Walentyną 

Pietroczuk. Czy są jakieś dodatkowe pytania do Pani naczelnik? Nie widzę, czy Pani Naczelnik 

chciałby coś uzupełnić. Dziękuję. Pytań nie ma, informację Rada przyjmuje bez głosowania. 

Rada Powiatu przyjęła informację na temat działań związanych z promocją powiatu, 

współpracą z zagranicą, zawarte porozumienia i funkcjonowania Centrum Turystyki i Promocji 

Kraina Żubra. 

 

Do punktu 11-go: 

Przewodniczący Rady Powiatu Eugeniusz Saczko: Przechodzimy do punktu 11 

porządku obrad, raport z wykonania programu ochrony środowiska dla Powiatu Hajnowskiego 

na lata 2021- 2024. Raport został przedstawiony radnym. Czy są jakieś pytania dodatkowe do 

raportu? Raport sporządziła pani Ewa Cieślik. Nie widzę. Raport z wykonania programu 

ochrony środowiska także przyjmujemy bez głosowania.  

 

Do punktu 12-go: 

12.1. 

W powyższym punkcie Przewodniczący Rady Powiatu przedstawił Radzie projekt 

uchwały Rady Powiatu w sprawie zmian w budżecie na 2023r. Uchwała została pozytywnie 

zaopiniowana przez Komisję Spraw Społecznych oraz Komisję Budżetu i Rozwoju 

Gospodarczego. Mamy do uchwały poprawkę Zarządu.  Bardzo proszę o przedstawienie 

autopoprawki. 

Skarbnik Powiatu Aniela Majewska: Zarząd Powiatu Hajnowskiego w dniu 

dzisiejszym postanowił uzupełnić projekt uchwały o następujący zapisy: zwiększyć dochody i 

wydatki o kwotę 50000 zł, pozyskane z opłat przez Zarząd Dróg Powiatowych, z 

przeznaczeniem na wydatki BHP i zakup usług. Następna sprawa, praktycznie można 

powiedzieć typu formalnego zwiększenie dochodów i wydatków o kwotę 4250,14 zł związane 

jest to z dotacją zwróconą przez Komendę Powiatową Państwowej Straży Pożarnej, którą to 

dotację należy przekazać do Podlaskiego Urzędu Wojewódzkiego. I trzecia sprawa: 
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przesunięcie środków w kwocie 50000 zł w ramach środków na inwestycje, zmniejszenie 

dotacji do drogi powiatowej nr 16 54 B w Gminie Dubicze Cerkiewne tam dotacja, którą 

należało przekazać, okazała się mniejsze niż planowana, na dokumentację strzelnicy. Także, to 

są 3 podstawowe sprawy, którymi zajmował się Zarząd w dniu dzisiejszym.  

Przewodniczący Rady Powiatu zapytał, czy będą pytania. 

W związku z tym, że radni nie wnieśli uwag i pytań do przedstawionego projektu 

uchwały wraz z autokorektą, Przewodniczący Rady Powiatu poddał projekt uchwały wraz z 

autokorektą pod głosowanie. W głosowaniu uchwała została przyjęta.  

Rozkład głosów 

Za (13) Przeciw (0) Wtrzymał się (2) Brak udziału (0) 

Filimoniuk Piotr 

Gerasimiuk Jarosław 

Gryc Alla 

Gutowski Mateusz Damian 

Korcz Jan 

Kośko Krystyna 

Łabędzki Bogusław Szczepan  

Łukianiuk Mirosław 

Petruk Krzysztof  

Rybak Piotr 

Rygorowicz Olga 

Saczko Eugeniusz 

Skiepko Andrzej 

 

 Moroz Tamara 

Ostapczuk Roman 

 

 

 

 

Uchwała Nr XXXVI/286/23 

RADY POWIATU HAJNOWSKIEGO 

z dnia 29 czerwca 2023 r. 

w sprawie zmian w budżecie na 2023r. 

12.2. 

W powyższym punkcie Przewodniczący Rady Powiatu przedstawił Radzie projekt 

uchwały Rady Powiatu w sprawie zmian do Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu 

Hajnowskiego na lata 2023-2034.  

W związku z tym, że radni nie wnieśli uwag i pytań do przedstawionego projektu 

uchwały, Przewodniczący Rady Powiatu poddał projekt uchwały pod głosowanie. W 

głosowaniu uchwała została przyjęta. 

Rozkład głosów 

Za (15) Przeciw (0) Wtrzymał się (0) Brak udziału (0) 

Filimoniuk Piotr 

Gerasimiuk Jarosław 

Gryc Alla 

Gutowski Mateusz Damian 

Korcz Jan 

Kośko Krystyna 

Łabędzki Bogusław Szczepan  
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Łukianiuk Mirosław 

Moroz Tamara 

Ostapczuk Roman 

Petruk Krzysztof  

Rybak Piotr 

Rygorowicz Olga 

Saczko Eugeniusz 

Skiepko Andrzej 

 

 

Uchwała Nr XXXVI/287/23 

RADY POWIATU HAJNOWSKIEGO 

z dnia 29 czerwca 2023 r. 

w sprawie zmian do Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu Hajnowskiego na 

lata 2023-2034. 

12.3.  

Przewodniczący Rady Eugeniusz Saczko: Przechodzimy do punktu 12.3 uchwała w 

sprawie oceny sytuacji ekonomiczno - finansowej SP ZO w Hajnówce. Jest pozytywna opinia 

Komisji Spraw Społecznych, Komisji Budżetowej i Rozwoju Gospodarczego i proszę o 

zabranie głosu pana dyrektora Grzegorza Tomaszuka.  

Dyrektor SP ZOZ Grzegorz Tomaszuk: Ocena sytuacji finansowej, o ocenie decydują 

wskaźniki ekonomiczne, prawda, danej firmy i brane są pod uwagę właśnie wskaźniki, o 

których powiem: wskaźnik zyskowności, na 15 jakby możliwych, uzyskaliśmy 9. W przypadku 

wskaźników płynności czy, czyli ten, ten wskaźnik, jakby mówi o tym, jak szybko firma 

reguluje swoje zobowiązania, na 25 możliwych 25 jest, uzyskaliśmy, prawda punktów i w 

przypadku wskaźników efektywności też 10 na 10, natomiast wskaźniki zadłużenia na 20 

możliwych 18. Chcę powiedzieć, że szpital na dzień dzisiejszy nie posiada żadnych pożyczek, 

żadnych kredytów, faktury płacimy w terminie, czyli nie mamy żadnych zobowiązań 

wymagalnych, bo wymagalne zobowiązania występują wówczas, jeżeli nie płaci się po prostu 

prawda faktur w terminie. I jak był robiony ranking, po prostu szpitali, jeżeli chodziło o ranking 

pod nazwą liderzy zarządzania, to właśnie te, to właśnie te wskaźniki wysłaliśmy do 

Rzeczypospolitej, prawda i do to jest bank BFG, Bank Group. I okazało się, że w kategorii 

szpitali z kontraktem od 70 milionów do 149 milionów, zajęliśmy w kraju 2 bardzo zaszczytne 

prawda, miejsce. Natomiast na pewno państwo też się interesuje, jak wygląda sytuacja w roku 

bieżącym. Otóż, w roku bieżącym uzyskaliśmy już przychody: 5343000 zł, bez końcówek, nie 

czytam koszty- 5400, czyli koszty wyższe teraz występują, czyli z tego wynika, że za 5 miesięcy 

szpital generuje stratę w wysokości 919445,68 zł. Ale przed sesją telefonowałem do funduszu 

do zastępcy dyrektora czy zapłacą nam ponad limity, bo proszę zauważyć, że wykonaliśmy 

świadczeń ponad limit na 400903000. Czyli szpital ma duże, bardzo, nie tylko szpital i poradnie 

specjalistyczne możliwości po prostu prawda, jeżeli chodzi o świadczenia zdrowotne, 

świadczenie usług zdrowotnych, natomiast no te też nieszczęsne limity, po prostu, że jeżeli 

przekraczamy te limity, to te świadczenia udzielamy po prostu gratisowo. Nikt, to nikt, kto nie 

zapłaci. Ja sobie po prostu wynotowałem, w jakich zakresach te limity występują. Na przykład 

oddział rehabilitacji kardiologicznej 198000 ponad limit gastroskopia 58000, kolonoskopia 

75000 rehabilitacja neurologiczna, to jest oddział stacjonarny 632000 zł., rehabilitacja 

ogólnoustrojowa: 428000 zł, jest habilitacja na oddziale dziennym: 92000 zł, poradnia 
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urologiczna: 42000 zł. Udzielamy tak świadczeń, prawda, bez żadnych limitów, ale, ale niestety 

do tej pory fundusz nam nie zapłacił. Tych pozycji jest bardzo dużo. Może wymienię jeszcze, 

poradnia endokrynologiczna, 32000 zł na endoprotezach mamy 800000 zł, na oddziale 

pediatrycznym 250000 zł. Na rezonansie mamy 142000 zł. Ale miejmy nadzieję, że fundusz 

prawda zapłaci za te świadczenia i wyjdziemy już pomału na prostą. Jak jestem przy głosie, to 

chciałbym również serdecznie pogratulować Zarządowi, wotum zaufania i absolutorium, 

również uzyskanie bardzo dobrego wyniku, bo jestem świeżo po wczorajszej sesji, to takiego 

wyniku nie było, także jeszcze bardzo serdecznie gratuluję ze swojej strony i Panu Staroście, 

Zarządowi, Radzie Powiatu, Radzie Społecznej również dziękuję za współpracę. Największe 

prawda podziękowania należą się tu naszej załodze, prawda, jak mówię o tych właśnie 

wykonanych świadczeniach, to o czymś to świadczy, prawda, bo bardzo istotne jest to, że w 

szpitalu jest solidna aparatura medyczna. No, praktycznie nasz szpital już jest zaopatrzony 

maksymalnie w aparaturę medyczną, jeżeli chodzi o szpital, prawda, powiatowy, natomiast no, 

ważna obsługa jest, ważni są ludzie i ważne, że mamy właśnie bardzo dobrych, pracowitych, 

wydajnych, wykształconych, zdolnych ludzi i za to całej załodze serdecznie z tego miejsca 

dziękuję.  

Przewodniczący Rady Eugeniusz Saczko: Czy są pytania do Pana dyrektora? Są 

bardzo, proszę, Pan radny Bogusław Łabędzki.  

Radny Bogusław Szczepan Łabędzki: Panowie Przewodniczący, Panie Starosto 

Wysoka Rado, Panie Dyrektorze, w dokumentacji, którą otrzymaliśmy przed sesją, jest to 

dokumentacja ekonomiczna, a więc terminy takie jak zyskowność, stabilność pojawiają się co 

chwilę. Oczywiście wiemy, że zyskowność, to nie jest jakby ten nadrzędny cel działania służby 

zdrowia, ale oczywiście, widząc chociażby sytuację ZOZ-ów tutaj w regionie, dostrzegamy 

zaletę naszego, że właśnie możemy mówić o tej stabilności ekonomicznej. I to należy 

podkreślić. Ja natomiast chciałbym Panie Dyrektorze zapytać o kadrę, która stanowi o służbie 

zdrowia tutaj, w naszym powiecie. I zapytać o stabilność zatrudnienia, o przewidywania też na 

najbliższe lata, jak może się to zmieniać? Czy jesteśmy zabezpieczeni kadrowo? Co robimy, 

żeby ten stan rzeczy utrzymać, który mamy obecnie. Mówi pan, że też stać nas na udzielanie 

usług ponadplanowych. To też jest bardzo ważne, ale to wynika przecież z konkretnej pracy, 

konkretnych ludzi. I o to właśnie chcę spytać tak, stabilność zatrudnienia, plany zatrudnienia 

na najbliższe lata? Dziękuję. 

Dyrektor SP ZOZ Grzegorz Tomaszuk: Tak, jeżeli mówimy o zyskowności, to 

oczywiście nie jest podstawowym celem funkcjonowania szpitala wypracowanie zysków 

natomiast na dzisiejszej sesji mówimy o kondycji finansowej szpitala. W związku z tym ja 

podkreślam te, że elementy tego prawda, tej sytuacji ekonomicznej i z kolei mi się wydaje, że 

w dzisiejszych czasach te sprawy, jakby powiązane jest, że szpital ma dobrą sytuację 

ekonomiczną, to może udzielać świadczeń zdrowotnych o wysokiej jakości, po prostu. No, nie 

będę udowadniał w tym miejscu, dlaczego? Natomiast, natomiast, jeżeli chodzi o stabilność 

kadry, no na dzień dzisiejszy nie widzę jakby takich zagrożeń, chociaż no bardzo wysoka, że 

tak powiem rywalizacja jest między szpitalami, jeżeli chodzi o podbijanie stawek personelowi 

medycznemu, ale musimy to po prostu jakby z tym radzić. To funkcjonuje no, w całym kraju. 

No, dany szpital musi zapewnić jakby trochę wyższe stawki, żeby nie było odpływu tej kadry 

medycznej. No, całe szczęście także rządzący zauważają prawda tutaj ten problem. Również 

tutaj podziękowania dla Państwa za te stypendium prawda, które no fundujecie naszym prawda 

przyszłym pielęgniarkom i to są efekty. W tym roku już zatrudniliśmy w szpitalu 8 pielęgniarek 

i te pielęgniarki będą zasilały, jakby tutaj naszą, naszą kadrę. To był bardzo dobry, jakby moim 

zdaniem pomysł, tu i miasto bardzo w tym pomogło, bo wiem, że tutaj jest jakby współpraca, 

jeżeli chodzi o płatności po 50%. Także te panie pielęgniarki, które ukończyły te studia i już 

pracują na naszych, prawda na naszych oddziałach. Mówiąc o rządzących, że zauważyli ten 
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problem, bo teraz jest tak ustawowo określona płaca, płaca minimalna i ona była, bo już od 1 

lipca w roku, w roku ubiegłym, jesteśmy na końcu czerwca, 1 lipca również te podwyżkę będą. 

Wiemy jakie to są, będą podwyżki, natomiast fundusz jeszcze nam tych pieniędzy nie 

przekazał. Także no, płace w ochronie zdrowia moim zdaniem będą rosły i bardzo dobrze, żeby 

lekarze, pielęgniarki, no, nie wyjeżdżali za granicę, tylko zostawali tutaj w Polsce, w Hajnówce. 

No, na pewno szpitale, które są blisko Białegostoku mają lepiej trochę, Hajnówka trochę 

oddalona jest, bo ja wspomniałem, że w przypadku poradni specjalistycznych, takich prawda 

jak urolog, kardiolog, no prawda innych specjalności, to lekarze dojeżdżają do nas z 

Białegostoku świadczą usługi przez no kilka godzin, przez kilka dni, ale zawsze jakby 

pomagają tym pacjentom, którzy nie mogą, w tym wypadku, jechać do tych placówek 

zewnętrznych, tym bardziej, że moje zdaniem no, są jakieś tam kolejki, ale te kolejki nie są, nie 

są wyższe niż w innych, po prostu ośrodkach medycznych, także reasumując na dzień dzisiejszy 

nie widzę, żadnego takiego zagrożenia odnośnie prawda takiej stabilności zatrudnienia. Mamy 

pewne zapasy finansowe, żeby ewentualnie reagować na pewne jakby takie no postulaty 

personelu medycznego, że o to chcą się prawda zwolnić i przejść do innych placówek. Dziękuję 

bardzo.  

Przewodniczący Rady Eugeniusz Saczko: Czy są jeszcze pytania? Nie widzę, 

dziękuję. W związku z tym, przechodzimy do przegłosowania projektu uchwały w sprawie 

oceny sytuacji ekonomiczno - finansowej SPZOZ. Kto z pań i panów radnych jest za 

przyjęciem projektu uchwały proszę o podniesienie ręki i naciśnięcie przycisku. Kto się 

wstrzymał? Kto jest przeciw? Za głosowało 15 radnych. Sprawozdanie zostało przyjęte 

jednogłośnie.  

 
Rozkład głosów 

Za (15) Przeciw (0) Wtrzymał się (0) Brak udziału (0) 

Filimoniuk Piotr 

Gerasimiuk Jarosław 

Gryc Alla 

Gutowski Mateusz Damian 

Korcz Jan 

Kośko Krystyna 

Łabędzki Bogusław Szczepan  

Łukianiuk Mirosław 

Moroz Tamara 

Ostapczuk Roman 

Petruk Krzysztof  

Rybak Piotr 

Rygorowicz Olga 

Saczko Eugeniusz 

Skiepko Andrzej 

 

   

 

    Uchwała Nr XXXVI/288/23 

RADY POWIATU HAJNOWSKIEGO 

z dnia 29 czerwca 2023 r. 

w sprawie oceny sytuacji ekonomiczno – finansowej SP ZOZ w Hajnówce za rok 

2022. 

12.4. 
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Przewodniczący Rady Eugeniusz Saczko: Przechodzimy do punktu 12.4 uchwała w 

sprawie określenia liczby członków komisji konkursowej do przeprowadzenia postępowania 

konkursowego na stanowisko dyrektora SPZOZ w Hajnówce. Jest pozytywna opinia Komisji 

Spraw Społecznych, Komisji Budżetu i Rozwoju Gospodarczego i proszę o zabranie głosu Pana 

Starosty.  

Starosta Hajnowski Andrzej Skiepko: Panie Przewodniczący, Wysoka Rado, na 

komisjach mówiliśmy o przeprowadzeniu postępowania konkursowego na stanowisko 

dyrektora naszego szpitala, czas nieubłagalnie upływa, dlatego przymierzamy się już do 

przeprowadzenia tego konkursu. Ja proponuję, aby Komisja działała w składzie 

pięcioosobowym. Dziękuję.  

Przewodniczący Rady Eugeniusz Saczko: Jeżeli jest propozycja, żeby Komisja 

działała w składzie pięcioosobowym, to proszę państwa, w paragrafie pierwszym, paragraf 

pierwszy będzie brzmiał tak: określa się, iż w skład komisji konkursowej do przeprowadzenia 

postępowania konkursowego na stanowisko dyrektora Samodzielnego Publicznego Zakładu 

Opieki Zdrowotnej w Hajnówce będzie wchodziło łącznie 5 członków, w tym 4 przedstawicieli 

Rady Powiatu Hajnowskiego. Czy są inne propozycje? Nie widzę, w związku z tym 

przystąpimy do głosowania projektu uchwały. Kto z pań i panów radnych jest za przyjęciem 

projektu uchwały proszę o podniesienie ręki i naciśnięcie przycisku. Kto się wstrzymał? Kto 

jest przeciw? 15 radnych głosowało za przyjęciem projektu uchwały. Projekt uchwały został 

przyjęty.  
Rozkład głosów 

Za (15) Przeciw (0) Wtrzymał się (0) Brak udziału (0) 

Filimoniuk Piotr 

Gerasimiuk Jarosław 

Gryc Alla 

Gutowski Mateusz Damian 

Korcz Jan 

Kośko Krystyna 

Łabędzki Bogusław Szczepan  

Łukianiuk Mirosław 

Moroz Tamara 

Ostapczuk Roman 

Petruk Krzysztof  

Rybak Piotr 

Rygorowicz Olga 

Saczko Eugeniusz 

Skiepko Andrzej 

 

   

 

   Uchwała Nr XXXVI/289/23 

RADY POWIATU HAJNOWSKIEGO 

z dnia 29 czerwca 2023 r. 

w sprawie określenia liczby członków komisji konkursowej do przeprowadzenia 

postępowania konkursowego na stanowisko dyrektora SPZOZ w Hajnówce 

12.5. 

Przewodniczący Rady Eugeniusz Saczko: Przechodzimy do punktu 12.5 uchwała w 

sprawie powołania komisji konkursowej do przeprowadzenia postępowania konkursowego na 

stanowisko dyrektora SP ZOZ w Hajnówce, jest pozytywna opinia Komisji Spraw Społecznych 
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oraz Komisji Budżetu i Rozwoju Gospodarczego. Ale głosowanie w sprawie wyboru komisji 

konkursowej przeprowadza się w trybie tajnym. W związku z tym musimy na wstępie powołać 

Komisję Skrutacyjną, która takie to głosowanie przeprowadzi. Bardzo proszę. Proszę bardzo 

jeszcze, Pani Krystyna Kośko.  

Radna Krystyna Kośko: Panie Starosto, Wysoka Rada, ja mam takie pytanie jaka jest 

podstawa prawna zarządzenia o powoływaniu komisji tajnego, tajnej komisji? Ja nie rozumiem 

tego.  

 Przewodniczący Rady Eugeniusz Saczko: Jest z nami Pani mecenas Eliza Rurewicz, 

bardzo proszę, Pani mecenas, o przedstawienie podstawy prawnej głosowania tajnego.  

Radca Prawny Eliza Rurewicz: Nie wiem o jakiej komisji mówimy, bo pytanie było 

o tajną komisję. 

Przewodniczący Rady Eugeniusz Saczko: A Pani pytała o Komisję Skrutacyjną?  

Radna Krystyna Kośko: Zapytałam, bo Pan powiedział o tajnym głosowaniu. 

 

Przewodniczący Rady Eugeniusz Saczko: Tak, mówiłem o tajnym powołaniu komisji 

konkursowej, natomiast teraz powołujemy Komisję Skrutacyjną. Ja już chyba wiem, o co Pani 

Krystynie chodzi. Oczywiście, Komisję skrutacyjną powołujemy w głosowaniu jawnym, 

natomiast powołanie komisji konkursowej do przeprowadzania postępowania jest w trybie 

głosowania tajnego. I Pani pyta, dlaczego w tajnym jest głosowanie na członków Komisji nie 

skrutacyjnej, tylko członków Komisji Konkursowej. Czyli, jak rozumiem z odpowiedzi, bo jest 

to głosowanie osobowe, powołujemy skład osobowy Komisji, dlatego... Przepraszam, Pani 

mecenas, może do mikrofonu? Bardzo proszę.  

Radca Prawny Eliza Rurewicz: Głosowanie osobowe każde, bez względu na to, do 

jakiego ciała zostaje czy jest dokonywany, jest zawsze głosowaniem tajnym. Głosowanie 

organu, jakim, czy do członków organu, jakim jest Komisja Konkursowa, sam sposób, mówię 

o procedurze, tak jest również głosowaniem tajnym, tak, żeby każdy z Państwa miał możliwość 

zachowania, no pewnego komfortu w głosowaniu, neutralności, natomiast wyniki głosowania 

oczywiście są jawne. Po to jest potrzebna też Komisja Skrutacyjna w takim przypadku. W taki 

sposób powoływane są Komisje konkursowe w każdym ze znanych mi przypadków, jeśli 

chodzi o wybór takiego organu, można powiedzieć kolegialnego, a takim niewątpliwie jest też 

ta Komisja. Dziękuję.  

Przewodniczący Rady Eugeniusz Saczko: W związku z tym wracamy i powołujemy 

komisję skrutacyjną. Zwykle to jest 3 osoby. W związku z tym bardzo proszę o zgłaszanie 

kandydatów do Komisji Skrutacyjnej. Proszę bardzo.  

Radny Piotr Filimoniuk: Zgłaszam do Komisji Skrutacyjnej pana Mirosława 

Łukianiuka  

Radny Mirosław Łukianiuk: Wyrażam zgodę. 

Przewodniczący Rady Eugeniusz Saczko: Pan Mirosław Łukianiuk się zgadza. 

Bardzo proszę, pan radny Mateusz Gutowski.  

Radny Mateusz Gutowski: Zgłaszam Pana Piotra Rybaka. 

Radny Piotr Rybak: Wyrażam zgodę. 

Przewodniczący Rady Eugeniusz Saczko: Pan Piotr zgadza się. Dziękuję bardzo i 

brakuje. Proszę bardzo, pani Ala Gryc.  

Radna Alla Gryc: Zgłaszam Pana Krzysztofa Petruka. 

Przewodniczący Rady Eugeniusz Saczko: Czy pan Krzysztof Petruk wyraża zgodę?  

Radny Krzysztof Petruk: Wyrażam zgodę. 

Przewodniczący Rady Eugeniusz Saczko: Dziękuję bardzo, Czy jeszcze są jakieś inne 

zgłoszenia? Nie widzę. Mamy trzy zgłoszenia. Rozumiem, Pani mecenas, że teraz możemy 

spokojnie przegłosować Komisję skrutacyjną? Ok, Pani Violu, bardzo proszę o przygotowanie 
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głosowania nad całością. Czyli kto z pań i panów radnych jest za powołaniem Komisji 

Skrutacyjnej w zgłoszonym składzie proszę o naciśnięcie przycisku i podniesienie ręki. Kto jest 

za powołaniem Komisji Skrutacyjnej w składzie Pan Łukianiuk, Pan Rybak, Pan Krzysztof 

Petruk proszę o podniesienie ręki i naciśnięcie przycisku. Kto się wstrzymał? Kto jest przeciw? 

Za głosowało 14 radnych. Jeden radny wstrzymał się od głosu. Komisja została powołana.  

 
Rozkład głosów 

Za (14) Przeciw (0) Wtrzymał się (1) Brak udziału (0) 

Filimoniuk Piotr 

Gerasimiuk Jarosław 

Gryc Alla 

Gutowski Mateusz Damian 

Korcz Jan 

Kośko Krystyna 

Łabędzki Bogusław Szczepan  

Łukianiuk Mirosław 

Moroz Tamara 

Ostapczuk Roman 

Rybak Piotr 

Rygorowicz Olga 

Saczko Eugeniusz 

Skiepko Andrzej 

 

 Petruk Krzysztof  

 

 

 

Przewodniczący Rady Eugeniusz Saczko: Pani mecenas, teraz ogłoszę przerwę, po to, 

żeby Komisja Skrutacyjna się zebrała, ustaliła spośród siebie przewodniczącego Komisji oraz 

określiła zasady głosowania nad składem Komisji. Myślę, że 15 minut wystarczy. Szanowni 

Państwo. Ogłaszam 15 minutową przerwę.  

 

 [15:19 – 15:48] [29 min przerwy] 

 

Przewodniczący Rady Eugeniusz Saczko: Wznawiam obrady XXXVI sesji Rady 

Powiatu Hajnowskiego i bardzo proszę o wystąpienie przedstawiciela Komisji Skrutacyjnej. 

Pan Rybak. Bardzo proszę pana radnego Piotra Rybaka.  

Radny Piotr Rybak: Panie Przewodniczący, Panie Starosto, Szanowna Rado, Komisja 

Skrutacyjna ukonstytuowała się następująco, Piotr Rybak, przewodniczący Komisji 

Skrutacyjnej, Krzysztof Petruk, członek Komisji Skrutacyjnej i Mirosław Łukianiuk, członek 

Komisji Skrutacyjnej. I rozumiem, że mam przedstawić zasady głosowania?  

Przewodniczący Rady Eugeniusz Saczko: Tak, proszę. 

Radny Piotr Rybak: W głosowaniu do wyboru komisji do przeprowadzenia 

postępowania konkursowego na stanowisko dyrektora Samodzielnego Publicznego Zakładu 

Opieki Zdrowotnej w Hajnówce przeprowadzimy 4 głosowania, tak jak to wynika z przepisów. 

W skład Komisji Konkursowej wchodzi przedstawiciel Rady Społecznej SP ZOZ, 

przedstawiciel lekarzy oraz 3 członków Komisji wytypowanych przez Radę Powiatu. Zgodnie 

z tym, Komisja będzie liczyła 5 osób. Przeprowadzimy 4 głosowania. Każdy z radnych otrzyma 

kartę do głosowania, w pierwszym głosowaniu, będziemy głosowali na Przewodniczącego 

Rady, przewodniczącego Komisji Konkursowej. Wynika to wprost z przepisu, że Rada Powiatu 

musi wskazać w swoim głosowaniu przewodniczącego Komisji konkursowej i na karcie do 

głosowania na przewodniczącego Komisji konkursowej oddajemy tylko jeden głos przy 

wskazanym kandydacie, wstawiając znak X w kratce obok nazwiska. Drugie głosowanie. W 
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drugim głosowaniu będziemy głosowali na dwóch członków, dwóch członków Komisji 

konkursowej wytypowanych przez Radę Powiatu Hajnowskiego i przy wskazanym kandydacie 

trzeba również zaznaczyć znakiem X w kratce przy kandydacie, na którego oddajemy głos. I 

tutaj oddajemy 2 głosy. W kolejnym głosowaniu głosujemy na przedstawiciela Rady 

Społecznej SP ZOZ w Hajnówce. Rada Społeczna SP ZOZ w Hajnówce wytypowała swojego 

kandydata do Komisji Konkursowej i na karcie głosowania przy wskazanym nazwisku 

zaznaczamy tak lub nie w odpowiedniej kratce. W 4 głosowaniu głosujemy na przedstawiciela 

Rady Powiatu Hajnowskiego lekarza do pracy w Komisji Konkursowej. I w takim przypadku, 

przy wskazanej osobie, również w odpowiednim, w odpowiedniej kratce wstawiamy znak X 

przy wybranym przez nas kandydacie oddajemy głos na zasadzie tak lub nie. Dziękuję bardzo.  

Przewodniczący Rady Eugeniusz Saczko: Dziękuję. Ja mam jeszcze tylko dodatkowe 

pytanie. Rozumiem, że po każdym głosowaniu jest przerwa na liczenie głosów.  

Radny Piotr Rybak: Tak, oczywiście, po każdym głosowaniu będziemy robili przerwy 

na zliczenie głosów z prostej przyczyny technicznej mamy tylko jedną urnę. Dziękuję.  

Przewodniczący Rady Eugeniusz Saczko: Czy wszystko jest jasne dotyczące 

głosowania? Bardzo proszę, Pan Bogusław Łabędzki.  

Radny Bogusław Szczepan Łabędzki: Panowie Przewodniczący, Panie Starosto 

Wysoka Rado, ja mam pytanie dotyczące głosowania nad przewodniczącym Komisji. 

Rozumiem, że to będzie pierwsze głosowanie w ogóle z tego całego cyklu? Czyli żadna osoba 

inna ze zgłoszonych do Komisji nie może być przewodniczącym, bo już od razu założymy, kto 

tym przewodniczącym będzie? Tak? 

Przewodniczący Rady Eugeniusz Saczko: Tak. Tak.  

Radny Bogusław Szczepan Łabędzki: Rozumiem, czyli kandydat lekarz nie może być 

przewodniczącym Komisji? Kandydat Rady Społecznej też nie może być przewodniczącym 

Komisji? Tak? I od razu musimy zgłaszać kandydata na przewodniczącego? A czy? Rozumiem, 

czyli poznamy też kandydata Rady Społecznej, tak, na początku?  

Przewodniczący Rady Eugeniusz Saczko: Tak oczywiście, że poznamy.  

Radny Bogusław Szczepan Łabędzki: A, jeżeli, jeżeli, jeżeli ktoś z kandydatów z 

kandydatów, którzy będą zgłaszani, nie przejdzie w głosowaniu. Rozumiem.  

Przewodniczący Rady Eugeniusz Saczko: Do skutku.  

Radny Bogusław Szczepan Łabędzki: Do skutku głosujemy? To jest bardzo dobre 

rozwiązanie.  

Przewodniczący Rady Eugeniusz Saczko: Nie wiem, czy mnie dobrze Pan radny 

Łabędzki zrozumiał, do skutku, aż podejmiemy uchwałę o wyborze Komisji Konkursowej. Ja 

nie powiedziałem, że będziemy nad jednym do skutku głosowali, żebyśmy się dobrze 

zrozumieli. Proszę bardzo. W związku z tym, żeby była pełna jasność, przystąpimy teraz do 

przegłosowania członka, jednocześnie przewodniczącego Komisji Konkursowej. Bardzo 

proszę o zgłaszanie kandydatur, kandydata na przewodniczącego Komisji Konkursowej. Proszę 

bardzo, pan radny.  

Wiceprzewodniczący Rady Piotr Filimoniuk: Chciałem zgłosić na przewodniczącego 

Komisji konkursowej Starostę, Pana Andrzeja Skiepko.  

Przewodniczący Rady Eugeniusz Saczko: Dziękuję bardzo, Czy Pan Starosta wyraża 

zgodę?  

Starosta Hajnowski Andrzej Skiepko: Wyrażam zgodę. 

Przewodniczący Rady Eugeniusz Saczko: Dziękuję, proszę bardzo czy są inne 

kandydatury? No, ale jak nie ma innych kandydatur, no, to wiadomo, że zamykamy listę. 

Dziękuję bardzo. Czy Komisja potrzebuje chwilę czasu na przygotowanie kart do głosowania? 

Chyba tak. Czyli zgłaszamy teraz i członków dobrze, bardzo proszę, Pan Starosta. Pewnie tak 

bardzo proszę Pan Starosta zabiera głos.  
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Starosta Hajnowski Andrzej Skiepko: Szanowni Państwo, chcę zgłosić kandydatów 

w osobach Panią Joannę Koło i Pana Eugeniusza Saczko do prac w Komisji Konkursowej jako 

przedstawicieli Rady Powiatu. Chcę również powiedzieć, że na posiedzeniu Komisji Rady 

Społecznej SP ZOZ w Hajnówce wybrano przedstawiciela pana Andrzeja Pleskowicza wójta 

gminy Narew. Natomiast zwróciliśmy się do środowiska lekarskiego w SPZOZ w Hajnówce o 

wskazanie przedstawiciela środowiska lekarskiego i została podana kandydatura: Pani Anny 

Szachowicz, Doktor Anny Szachowicz.  

Przewodniczący Rady Eugeniusz Saczko: Dziękuję bardzo. Czy pani Joanna Kojło 

wyraża zgodę?  

Wicestarosta Joanna Kojło: Wyrażam zgodę. 

Przewodniczący Rady Eugeniusz Saczko: Ja też wyrażam zgodę. Czy są inne 

kandydatury? Nie widzę, w związku z tym ogłaszam chyba 5 minut wystarczy, 5 minutową 

przerwę na przygotowanie kart do głosowania.  

 

Przerwa [2:56 – 3:13] [17 min przerwy] 

 

Przewodniczący Rady Eugeniusz Saczko: Wznawiam obrady XXXVI sesji Rady 

Powiatu Hajnowskiego i oddaję głos Panu Przewodniczącemu, Piotrowi Rybakowi.  

Radny Piotr Rybak: Panie Przewodniczący, Panie Starosto, Szanowni radni. Komisja 

Skrutacyjna postanowiła, że głosowanie przeprowadzimy jednak jednoetapowo. Każdy z 

radnych otrzyma 4 karty do głosowania. I, tak jak mówiłem na wstępie, otrzymaliście karty do 

głosowania na kandydata na przewodniczącego Komisji konkursowej, na dwóch członków 

Komisji konkursowej, na przedstawiciela Rady Społecznej oraz przedstawiciela lekarzy. W tej 

chwili członkowie Komisji rozdadzą wszystkim radnym karty do głosowania. Każdy powinien 

otrzymać 4 karty do głosowania. Po wypełnieniu kart do głosowania proszę pozostać na swoim 

miejscu. Członek Komisji Skrutacyjnej podejdzie z urną do każdego radnego i należy wrzucić 

kartę do głosowania do tej urny. Mam taką prośbę, żeby ze względów takich technicznych, 

wszyscy widzimy, że urna jest w tej chwili pusta, natomiast otwór do wrzucania kart do 

głosowania jest dosyć mały i szybciej by było, gdybyśmy ten tą pokrywę zdjęli, czy radni 

wyrażają na to zgodę, żeby to technicznie szybciej było zostało przeprowadzone.  

Głosy z sali - Tak 

Radny Piotr Rybak: Dziękuję bardzo. Czy wszyscy otrzymali karty do głosowania? 

Powtarzam, że tych kart powinno być 4. Proszę o oddawanie głosu, za chwilę członek Komisji 

podejdzie do każdego z urną. Czy wszyscy radni oddali swój głos? Nie widzę, zatem, proszę 

tutaj radnego Mirosława Łukianiuka o podejście do wszystkich radnych. Czy wszyscy wrzucili 

swoje karty do głosowania do urny? Dziękuję, proszę Pana Przewodniczącego o 15 minut 

przerwy. Sądzę, że powinno nam to wystarczyć na podliczenie głosów.  

 

Przewodniczący Rady Eugeniusz Saczko: Ogłaszam 15 minutową przerwę w 

obradach sesji Rady Powiatu Hajnowskiego.  

 

 [3:17 –3:32 ] [15 minut przerwy] 

 

Przewodniczący Rady Eugeniusz Saczko: Wznawiam obrady sesji po przerwie i 

bardzo proszę Pana Przewodniczącego, Piotra Rybaka, o przedstawienie wyników głosowania. 

 Radny Piotr Rybak: Panie Przewodniczący, Panie Starosto, Szanowni radni, 

przedstawię wyniki głosowania na członków Komisji Konkursowej do składu osobowego w 

sprawie wyboru dyrektora SPZOZ w Hajnówce. Pierwsze głosowanie, a więc wybór 

przewodniczącego Komisji Konkursowej. Protokół Komisji Konkursowej Rady Powiatu 
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Hajnowskiego, powołanej na posiedzeniu Rady Powiatu Hajnowskiego w dniu 29 czerwca 

2023 roku z ustalenia wyników głosowania w wyborach przedstawiciela Rady Powiatu 

Hajnowskiego na przewodniczącego Komisji konkursowej do składu osobowego Komisji do 

przeprowadzenia wyboru dyrektora SP ZOZ w Hajnówce. Komisja skrutacyjna w składzie: 

Piotr Rybak, przewodniczący, Mirosława Łukianiuk, członek Komisji, Krzysztof Petruk, 

członek Komisji stwierdza, że w głosowaniu tajnym udział wzięło 15 radnych. Głosów 

ważnych oddano 15. Kandydat Andrzej Skiepko, kandydat na przewodniczącego Komisji 

konkursowej uzyskał 13 głosów za, 2 głosy przeciw. Komisja Skrutacyjna stwierdza, że do 

składu Komisji konkursowej przedstawiciele Rady Powiatu Hajnowskiego, przewodniczącego 

Komisji konkursowej do przeprowadzenia postępowania konkursowego na stanowisko 

dyrektora SP ZOZ w Hajnówce przewodniczącym został Andrzej Skiepko. Na tym protokół 

zakończono podpisy członków Komisji Skrutacyjnej. Karty z przeprowadzonego głosowania 

stanowią załącznik do protokołu. Protokół Komisji Skrutacyjnej Rady Powiatu Hajnowskiego, 

powołanej na posiedzeniu Rady Powiatu Hajnowskiego w dniu 29 czerwca, z ustalenia wyniku 

głosowania w wyborach przedstawiciela Rady Powiatu lekarza do składu osobowego Komisji 

konkursowej do przeprowadzenia wyboru dyrektora SP ZOZ w Hajnówce. Komisja 

skrutacyjna, już tutaj nie będę czytał w składzie wcześniej wyczytanym, stwierdza, że w 

głosowaniu tajnym udział wzięło 15 radnych, głosów ważnych oddano 15. Kandydat Anna 

Szachowicz uzyskała 15 głosów za, zatem wchodzi jako członek Komisji, członek do Komisji 

Konkursowej w postępowaniu na stanowisko dyrektora SP ZOZ w Hajnówce. Podpisy Komisji 

Skrutacyjnej. Karty z przeprowadzonego głosowania stanowią załącznik do protokołu. Protokół 

komisji skrutacyjnej w wyborach na przedstawiciela Rady Społecznej SP ZOZ do składu 

osobowego Komisji konkursowej do przeprowadzenia wyboru dyrektora SP ZOZ w Hajnówce. 

Komisja skrutacyjna w składzie przedstawionym wcześniej stwierdza, że w głosowaniu tajnym 

udział wzięło 15 radnych, głosów ważnych oddano 15. Kandydat Andrzej Pleskowicz uzyskał 

14 głosów za, jeden głos przeciw. Komisja stwierdza, że do składu Komisji konkursowej jako 

przedstawiciel Rady Społecznej SP ZOZ w Hajnówce wchodzi Andrzej Pleskowicz. Na tym 

protokół zakończono Komisja skrutacyjna, podpisy członków. Karty z przeprowadzonego 

głosowania stanowią załącznik do protokołu. Protokół Komisji Skrutacyjnej Rady Powiatu 

Hajnowskiego, powołanej na posiedzeniu Rady Powiatu Hajnowskiego w dniu 29 czerwca 

2023 roku, z ustalenia wyników głosowania w wyborach przedstawicieli Rady Powiatu 

Hajnowskiego. Członków Komisji Konkursowej do składu osobowego Komisji konkursowej 

do przeprowadzenia wyboru dyrektor SPZOZ w Hajnówce. Komisja rekrutacyjna w składzie 

przytoczonym wcześniej stwierdza, że w głosowaniu tajnym udział wzięło 15 radnych. Głosów 

ważnych oddano 15. Poszczególni kandydaci uzyskali następującą liczbę głosów: kandydat 

Joanna Kojło, członek Komisji. Kandydat na członka Komisji konkursowej, uzyskała 13 

głosów za 2 głosy przeciw. Kandydat Eugeniusz Saczko, kandydat na członka Komisji 

konkursowej, uzyskał 15 głosów za, Komisja Skrutacyjna stwierdza, że do składu Komisji 

konkursowej przedstawicieli Rady Powiatu Hajnowskiego członków Komisji Konkursowej do 

przeprowadzania postępowania konkursowego na stanowisko dyrektora SP ZOZ w Hajnówce 

wchodzą Joanna Kojło jako członek Komisji Konkursowej i Eugeniusz Saczko jako członek 

Komisji Konkursowej. Na tym protokół zakończono, podpisy Komisji skrutacyjnej, karty z 

przeprowadzonego głosowania stanowią załącznik do protokołu. Dziękuję.  

Przewodniczący Rady Eugeniusz Saczko: Dziękuję Panu Przewodniczącemu. 

Dziękuję Komisji za przeprowadzenie głosowania. Czy są jeszcze pytania do projektu 

uchwały? Nie widzę, Pani Violu jeśli można, bardzo proszę o przygotowanie projektu uchwały 

i w paragrafie pierwszym proszę wpisać już nazwiska osób wybranych do Komisji. Za chwilę 

przystąpimy do przegłosowania uchwały w sprawie powołania Komisji konkursowej do 

przeprowadzenia postępowania konkursowego na stanowisko dyrektora SP ZOZ w Hajnówce. 
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Kto z pań i panów radnych jest za przyjęciem projektu uchwały? Proszę o podniesienie ręki i 

naciśnięcie przycisku. Kto się wstrzymał? Kto jest przeciw? Za głosowało 15 radnych. Uchwała 

została przyjęta.  
Rozkład głosów 

Za (15) Przeciw (0) Wtrzymał się (0) Brak udziału (0) 

Filimoniuk Piotr 

Gerasimiuk Jarosław 

Gryc Alla 

Gutowski Mateusz Damian 

Korcz Jan 

Kośko Krystyna 

Łabędzki Bogusław Szczepan  

Łukianiuk Mirosław 

Moroz Tamara 

Ostapczuk Roman 

Petruk Krzysztof  

Rybak Piotr 

Rygorowicz Olga 

Saczko Eugeniusz 

Skiepko Andrzej 

 

   

 

    Uchwała Nr XXXVI/290/23 

RADY POWIATU HAJNOWSKIEGO 

z dnia 29 czerwca 2023 r. 

w sprawie powołania komisji konkursowej do przeprowadzenia postępowania 

konkursowego na stanowisko dyrektora SP ZOZ w Hajnówce 
 

Do punktu 13-go: 

Przewodniczący Rady Eugeniusz Saczko: Przechodzimy do kolejnego punktu 

porządku obrad 13, stanowisko Rady Powiatu Hajnowskiego w sprawie szkód powodowanych 

przez zwierzęta objęte ochroną gatunkową żubry, wilki na terenie Powiatu Hajnowskiego. 

Stanowisko było przedmiotem obrad komisji. W stanowisku pojawiły się poprawki. Czy są 

jeszcze jakieś pytania, czy? Może, ponieważ jest to stanowisko, to może ja przeczytam, żeby 

wszyscy, nie tylko radni, ale też mieszkańcy Hajnówki, wiedzieli, jakie stanowisko 

przyjmujemy. Stanowisko Rady Powiatu Hajnowskiego z dnia 29 czerwca 2023 roku w sprawie 

szkód powodowanych przez zwierzęta objęte ochroną gatunkową (żubry, wilki) na terenie 

Powiatu Hajnowskiego. Z powodu rosnącej liczebności i coraz powszechniejszym 

występowaniem gatunków objętych ochroną, to jest żubra i wilka, na terenie gmin Powiatu 

Hajnowskiego, lokalna społeczność, przede wszystkim rolnicy, zmuszeni są mierzyć się z coraz 

liczniejszymi uciążliwościami związanymi z bytowaniem i żerowaniem tych zwierząt. W 

poszukiwaniu pożywienia przekraczają one granice dotychczasowych naturalnych terenów 

bytowania, wchodząc na tereny zagospodarowane rolniczo, pola uprawne, użytki zielone oraz 

na tereny zamieszkałe, powodując szkody w uprawach i pogłowiu zwierząt hodowlanych, co 

przyczynia się do narastania sytuacji konfliktowych. Poruszany problem nie jest obcy władzom 

samorządowym Powiatu Hajnowskiego, mimo braku przypisanych kompetencji i decyzyjności 

w temacie zarządzania populacją zwierząt objętych ochroną gatunkową, jak i w sprawach 

szacowania szkód i wypłaty odszkodowań sprawy te regulowane są prawnie przepisami ustawy 

z dnia 16 kwietnia 2004 roku o ochronie przyrody oraz przepisami rozporządzenia 
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wykonawczego wydanego z mocy ustawy. Poszkodowani rolnicy zgłaszali i przedstawiali 

problemy, na jakie napotykają związane z procedurami odszkodowawczymi, metodologią 

szacowania szkód, długotrwałymi postępowaniami sądowymi w przypadku braku zgody na 

ustaloną wysokość odszkodowania, czasem oczekiwania na wypłatę przyznanego 

odszkodowania, które wypłacane jest w roku następującym po roku, w którym szkody zostały 

zgłoszone, czy też nie w niewystarczającymi działaniami prewencyjnymi mającymi ustrzec 

mienie poprzez zastosowanie skutecznych środków ochrony przed szkodami zanim te wystąpią. 

W związku z powyższym, w odpowiedzi na społeczne oczekiwania, Rada Powiatu 

Hajnowskiego widzi konieczność wsparcia ludności lokalnej i przedstawienia właściwym 

organom stanowiska dotyczącego głównych problemów, z jakimi spotykają się rolnicy narażeni 

bezpośrednio na szkody w mieniu spowodowane przez gatunki prawnie chronione. Głównym 

problemem w przypadku żubra jest liczebność stada wolnościowego i jego przemieszczanie na 

tereny zajęte pod działalność rolniczą. Koniecznym jest stworzenie mechanizmu, dzięki 

któremu można byłoby zapobiegać wyrządzeniu szkód przez dzikie zwierzęta poddane 

specjalnej ochronie gatunkowej, to jest określenie docelowej liczebności stada w celu 

minimalizowania sytuacji konfliktowych, przegęszczenie populacji niesie negatywne skutki dla 

samych zwierząt, na przykład poprzez ryzyko wystąpienia i szybkiego rozprzestrzeniania się 

chorób zakaźnych. Skuteczniejszy monitoring stada, do którego dostęp mógłby mieć 

zainteresowany właściciel gruntu, w celu śledzenia przemieszczania się zwierząt. Możliwość 

płoszenia zwierząt bez konieczności uzyskiwania zgody właściwego organu. Wypracowanie 

skuteczniejszych sposobów zabezpieczenia upraw i płodów rolnych przed szkodami 

powodowanymi przez zwierzęta. Należy zmierzać do sytuacji, w której uciążliwość stada 

będzie jak najmniejsza dla lokalnych społeczności. Im mniejsze stada, tym mniejsza szansa na 

to, że żubry wejdą w szkodę lub że ta szkoda będzie duża. Niepokojącą rzeczą jest rosnąca 

populacja wilka na terenie Powiatu Hajnowskiego i całego województwa. Stał się on nie tylko 

sprawcą szkód w pogłowiu zwierząt hodowlanych i domowych, ale również stanowi realne 

zagrożenie dla człowieka. Zwierzęta te, w poszukiwaniu łatwo dostępnego pożywienia, coraz 

częściej podchodzą pod zabudowania gospodarcze i domostwa. Wilk to duży drapieżnik, który 

w wyraźnym stopniu oddziałuje również na populacje innych zwierząt. Brak kontroli nad 

wzrostem liczebności populacji wilka, skutkujący powiększeniem terytorium zajmowanym 

przez te zwierzęta oraz ekspansją na nowe tereny, przyczynia się do wzrostu zagrożenia i utraty 

bezpieczeństwa przez ludność miejscową, jak i turystów przybywających na terenie Powiatu 

Hajnowskiego. Dlatego koniecznym byłoby podjęcie decyzji opartych na wiedzy i badaniach, 

które miałyby na celu kontrolę liczebności populacji wilka. Podjęte działania powinny mieć na 

uwadze zachowanie pełnej bioróżnorodności, której elementem jest także wilk. W przypadku 

zaistnienia szkody w mieniu spowodowanej przez gatunki chronione Rada Powiatu 

Hajnowskiego stoi na stanowisku, iż oczekiwanym przez rolników krokiem byłoby 

uproszczenie procedury odszkodowawczej w celu zachęcenia rolnika do rzetelnego zgłaszania 

wszystkich szkód, aby uzyskać wiarygodny obraz skali problemu, na przykład poprzez 

możliwość kilkukrotnego zgłaszania szacowania szkody na danym obszarze, o ile zaistnieje 

taka konieczność, bez konieczności każdorazowego składania wniosku o odszkodowanie. 

Jeden wniosek na koniec sezonu. Urealnienie kwoty odszkodowania za szkody w uprawach 

poprzez zastosowanie w procedurze ustalania rozmiaru szkody, wydajności uprawy z jednego 

hektara na podstawie polisy ubezpieczeniowej rolnika. Dopiero, w przypadku braku polisy, 

uwzględnić wydajność z jednego hektara na podstawie szacunków. Oceniając rozmiar szkody, 

stosować stawki ogólnopolskie przy ustalaniu ceny płodu rolnego, który uległ szkodzie. W 

związku z długotrwałymi procedurami sądowymi w przypadku braku zgody na ustaloną 

wysokość odszkodowania. Stworzenie możliwości dodatkowej weryfikacji poprawności, 

szacowania szkody po zgłoszeniu przez poszkodowanego uzasadnionych uwag do protokołu z 
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oględzin szkody. Planowanie i zabezpieczenie, w roku poprzedzającym odpowiedniej kwoty 

na wypłatę odszkodowań, umożliwiającej wypłatę tychże, jak w roku zaistnienia szkody. 

Należy mieć na uwadze, iż wypłata odszkodowań jako skutek prawny objęcia ochroną nie może 

być głównym środkiem ochrony przed szkodami wyrządzonymi w mieniu przez gatunki 

chronione, zarówno żubry, jak i wilki. Naturalny konflikt między ochroną gatunkową zwierząt 

poddanych ochronie, a interesem gospodarczym człowieka wymaga racjonalnych rozwiązań 

prawnych i odpowiedniej polityki właściwych organów państwowych, aby wzrosło poczucie 

wśród władających gruntami rolnymi, że ich mienie jest w odpowiedni sposób chronione i 

zabezpieczone przed niszczeniem. Rada Powiatu Hajnowskiego wnosi do właściwych 

organów, to jest Ministerstwa Klimatu i Środowiska, Ministra Rolnictwa, Generalnej Dyrekcji 

Ochrony Środowiska, Regionalnej Dyrekcji Ochrony Środowiska w Białymstoku, o podjęcie 

skutecznych działań w zakresie prewencji i monitoringu zwierząt objętych ochroną gatunkową 

(żubrów, wilków) oraz o pochylenie się nad aktualnymi problemami rolników 

poszkodowanych przez zwierzęta objęte ochroną w zakresie wprowadzenia zmian w 

procedurze odszkodowawczej. Tak brzmi stanowisko Rady, projekt stanowiska Rady Powiatu 

Hajnowskiego. Czy ktoś z Państwa radnych chciałby zabrać głos? Bardzo proszę, Pan radny 

Bogusław Łabędzki.  

Radny Bogusław Szczepan Łabędzki: Panowie Przewodniczący, Panie Starosto, 

Wysoka Rado. Ja przede wszystkim chciałbym organizatorów spotkania w sprawie tego 

stanowiska przeprosić za to, że nie mogłem być obecny z powodów zawodowych, ale też w 

momencie, kiedy już ogłoszono obrady dzisiejszej sesji i projekty uchwał czy to stanowisko to 

docierały do mnie takie głosy z pytaniem, zarzutem, no cóż Rada Powiatu może mieć do 

stanowiska dotyczącego ochrony zwierząt czy sytuacji zwierząt chronionych. Oprócz tego, że 

jesteśmy przede wszystkim przedstawicielami społeczności lokalnej i mamy prawo 

reprezentować jej opinie, to ja chciałbym tylko dodać tak do tego stanowiska, że jako powiat 

wpisujemy się w działania, które mają na celu ochronę gatunkową zwierząt chronionych przez 

różne formy działalności, no, oprócz, obok takiej, jak na przykład, nazwa Centrum Turystyki i 

Promocji Kraina Żubra, tak, gdzie wykorzystujemy taki ten wizerunek tego zwierzęcia. No, to 

także dzisiaj, dzisiaj w raporcie o wykonaniu programu ochrony środowiska była też między 

innymi mowa o zadaniach, które jako powiat koordynujemy, a których zadaniem jest właśnie, 

między innymi, poprawa warunków bytowania żubra. W związku z tym, że jesteśmy 

zaangażowani w taki sposób, możemy też obiektywnie wskazywać kierunki, które powinny 

być wytyczane przez organa do tego ukonstytuowanie by tę sytuację zwierząt chronionych 

dopasowywać też do realiów mieszkających tutaj na naszym obszarze osób. I tak dla 

dociekliwych z tego raportu, który jest ogólnie dostępny i przecież można, można do niego 

zaglądać, tylko w jednej kategorii, właśnie poprawy warunków bytowania żubra, warto 

przytoczyć takie dwie cyfry z roku 2021, kiedy wydatkowano tutaj na terenie powiatu 559000 

na poprawy warunków bytowania żubra. W roku 2022 było tu już 1329000, czyli ponad 

dwukrotny wzrost wydatków, większość z nich to środki z Programu Operacyjnego 

Infrastruktura i Środowisko, ale też dla środowisk takich proekologicznych może warto 

wskazać, że Białowieski Park Narodowy w 2021 roku partycypował w tych w tej poprawie 

warunków bytowania żubra w wysokości 3,3%, a w roku 2022 tylko 0,6% wydatków. Także, 

jak najbardziej. Rada Powiatu Hajnowskiego czy Powiat Hajnowski może zabierać głos w tej, 

w tej sprawie i ja oczywiście pod tym stanowiskiem całkowicie się podpisuję. Dziękuję też 

radnemu Ostapczukowi za to, że ten temat zagaił i konsekwentnie doprowadził do tego, że 

mamy dzisiaj to stanowisko. Dziękuję bardzo.  

Starosta Hajnowski Andrzej Skiepko: Panie Przewodniczący, Wysoka Rado, 

zgadzam się z głosem tutaj kolegi Bogdana Łabędzkiego. Poprawa bytowania żubra, bytowanie 

żubra pogorszyło się, a dlaczego? Gradacja kornika doprowadziła raz, że do degradacji 
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środowiska naturalnego w lesie, ale przede wszystkim do ogólnego bałaganu. I tak naprawdę 

te biedne żubry wyprowadziły się z lasu, z Puszczy, tylko dlatego, że po prostu mają utrudnione 

przejście. Są na obrzeżach jedynie tych leśnych i najprościej wyjść na pola rolnicze. Z 

pokarmem w Puszczy Białowieskiej też, wiadomo, jest coraz gorzej z dostępnością, bo ciężko 

do tego dojść. Natomiast, Szanowni Państwo, ten temat tak naprawdę przewija się już od 

dobrych kilku miesięcy. Na ostatnim zarządzaniu kryzysowym również ten temat był 

podnoszony tutaj bardzo mocno właśnie podnosił ten temat kolega Roman Ostapczuk z naszego 

zarządu. I doprowadziliśmy do spotkania z rolnikami zainteresowanymi rolnikami, którzy ten 

problem zgłaszali. Dlatego to stanowisko w takim wydaniu w zasadzie jest sformułowane na 

podstawie tego spotkania i tych opinii rolników, którzy byli na tym spotkaniu, a tym radnym, 

którzy byli właśnie uczestniczyli z rolnikami na bardzo ważnym spotkaniu, bardzo serdecznie 

dziękuję. Oczywiście dla nas żubr to jest, to jest tak jak coś, coś bardzo ważnego, bo z żubrem 

kojarzy się przede wszystkim region Puszczy Białowieskiej, Hajnówka, Powiat Hajnowski. 

Natomiast to, co jest utrudnieniem też dla mieszkańców i dla rolników, to też chcemy podnieść 

i tak naprawdę w dość delikatny sposób do tego tematu podejść, ale przede wszystkim pokazać 

rozwiązania. Te procedury, które w tej chwili obowiązują, są dużym utrudnieniem, utrapieniem 

dla rolników, a ich wnioski mi się wydaje, że są bardzo słuszne i to stanowisko, które dzisiaj, 

mam nadzieję, przyjmiemy, jest jak najbardziej zasadne. Dziękuję bardzo.  

Przewodniczący Rady Eugeniusz Saczko: Czy ktoś jeszcze chciałby zabrać głos? Nie 

widzę. W związku z tym, przystąpimy do przegłosowania stanowiska. Kto jest za przyjęciem 

stanowiska Rady Powiatu Hajnowskiego w sprawie szkód powodowanych przez zwierzęta 

objęte ochroną gatunkową (żubry, wilki) na terenie Powiatu Hajnowskiego proszę o 

podniesienie ręki i zaznaczenie przycisku. Kto się wstrzymał? Kto jest przeciw? Za głosowało 

15 radnych. Stanowisko zostało przyjęte. Dziękuję.  
Rozkład głosów 

Za (15) Przeciw (0) Wtrzymał się (0) Brak udziału (0) 

Filimoniuk Piotr 

Gerasimiuk Jarosław 

Gryc Alla 

Gutowski Mateusz Damian 

Korcz Jan 

Kośko Krystyna 

Łabędzki Bogusław Szczepan  

Łukianiuk Mirosław 

Moroz Tamara 

Ostapczuk Roman 

Petruk Krzysztof  

Rybak Piotr 

Rygorowicz Olga 

Saczko Eugeniusz 

Skiepko Andrzej 

 

   

 

Do punktu 14-go: 

Przewodniczący Rady Eugeniusz Saczko: Przechodzimy do punktu 14, wolne 

wnioski i oświadczenia radnych. Bardzo proszę, kto z pań i panów radnych chciałby zgłosić 

wniosek, zapytanie, oświadczenie? Proszę bardzo, Pan radny Bogusław Szczepan Łabędzki.  

Radny Bogusław Szczepan Łabędzki: Panowie Przewodniczący, Panie Starosto 

Wysoka Rado, dzisiaj, tuż przed samą sesją, otrzymałem mailowo takie zapytanie od 
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mieszkanki naszego powiatu dotyczące decyzji podjętej przez Radę Miasta Hajnówka. No, ale, 

zobowiązano mnie w tym zapytaniu, żeby, żeby wydobyć dodatkowe informacje od pana 

Burmistrza, więc taką zwyczajną drogą Panie Przewodniczący, chciałbym, żebyśmy 

wystosowali zapytanie o decyzję wyłączającą 3 dęby z ewidencji pomników przyrody. Decyzja 

została podjęta na przełomie lutego i marca. Dotyczy dębu przy ulicy Piłsudskiego, przy 

Ośrodku Sportu i Rekreacji oraz przy Powiatowym Urzędzie Pracy. Mieszkanka dopytuje, jakie 

były powody decyzji o wykreśleniu z ewidencji pomników przyrody oraz jaki jest plan 

działania wobec tych drzew. Podkreśla w swoim piśmie, że dąb jest takim symbolem naszego 

regionu, że, podobnie jak żubra, zresztą, często wykorzystujemy jako tutaj logo wszelkich 

Instytut. No i też dostrzega no brak gwarancji tego wpisu do ewidencji pomników przyrody. 

Wydaje się, że raz dokonany wpis powinien gwarantować jakiś sposób postępowania 

zabezpieczający te pomniki przyrody. Natomiast tutaj widzimy, że decyzją Rady miasta może 

być ten wpis wyłączony czy zlikwidowany. Natomiast mam też, mam też do Pana Starosty taki 

wniosek o podjęcie rozmów z Burmistrzem. Pewnie to będą kolejne rozmowy. To już, jakby 

też wpisało się ostatnio w jakiś cykl może rozmów na temat zagospodarowania czy 

wygospodarowania miejsca dworca, budynku dworcowego, czy budynku przystanku 

kolejowego w Hajnówce. Polskie Koleje Państwowe inwestują w hajnowski węzeł kolejowy 

ponad 40 milionów. Jest to związane z tym, że przez Hajnówkę planowane będą przejazdy nie 

tylko jednego dalekobieżnego składu, ale także być może innych, stąd potrzeba wydłużenia 

peronu. Ale no, warto, warto już tą sytuację poczekalni dworcowej, czy mówię przystanku 

kolejowego w budynku raz na zawsze rozstrzygnąć. Wiemy o tym, że to, co dzieje się do tej 

pory, te zmiany lokalizacji, zmiany formy funkcjonowania, dzisiaj jest jakaś sytuacja 

powiedzmy ustabilizowana tej poczekalni, natomiast ona też ciągle budzi zastrzeżenia, Ciągle 

też są obawy, że dzisiaj tą poczekalnię mamy, za chwilę możemy jej nie mieć. A skoro ktoś 

inwestuje w Hajnówkę dodatkowe pieniądze, żeby usprawnić połączenia kolejowe naszego 

powiatu, no to, wyjdźmy też naprzeciw i zorganizujmy się z tym budynkiem kolejowym. Nawet 

wskazując kolei, może jakąś lokalizację na budowę takiej poczekalni, bo mówię jakiegoś 

innego rozwiązania w tej chwili nie widzę. Dziękuję bardzo.  

Przewodniczący Rady Eugeniusz Saczko: Kto z Państwa radnych chciałby jeszcze 

zabrać głos? Nie widzę, czy ktoś z Państwa obecnych na sali chciałby zabrać głos. Nie widzę. 

To, proszę bardzo, Panie Starosto.  

Starosta Hajnowski Andrzej Skiepko: Panie Przewodniczący, Wysoka Rado, 

Szanowni Państwo, wracając jeszcze do pytania, które będzie zadane, oczywiście do Pana 

Burmistrza Jerzego Siraka, odnośnie trzech dębów, pomników przyrody. Chcę Państwu 

przekazać też taką informację, że pracownicy trzech naszych jednostek zlokalizowanych przy 

Urzędzie Pracy zgłaszają bardzo często o zagrożeniu, bezpieczeństwem przebywania tam ludzi 

lub też samochodów na tej posesji, gdyż on jest już, jest w stanie naprawdę bardzo słabym i to 

też grozi jakiemuś wypadkowi. Ale to tylko tak na marginesie. Szanowni Państwo, na sali jest 

dzisiaj z nami Pan sołtys Krynicy, Pan Jerzy Chodakowski. Panie Jurku chcę potwierdzić 

gotowość przebudowy drogi na odcinku Krzywiec- Krynica, jak tylko otrzymamy od 

projektanta dokumentację. Nie mamy żadnego wpływu na szybkość realizacji tej dokumentacji. 

Niestety, ona się opóźnia z różnych przyczyn, natomiast szkoda, że akurat po trzech nieudanych 

przetargach wygrała firma, która no, sprawuje się nie najlepiej. Natomiast chcę też 

jednoznacznie powiedzieć, że nie tylko z tą dokumentacją mamy problemy, jeżeli chodzi o 

przebudowę, budowę dróg również w innych miejscach, tak jak mówiłem troszkę wcześniej, 

również prace poscaleniowe są bardzo mocno opóźnione, a w jednym przypadku w ogóle 

powtarzamy przetarg. Szanowni Państwo, Panie Przewodniczący, koleżanki, koledzy radni, 

jeszcze raz bardzo serdecznie dziękuję wszystkim Państwu za udzielenie wotum zaufania, 

udzielenie absolutorium Zarządowi Powiatu, którego jestem przewodniczącym. To jest nasz 
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wspólny sukces. Jesteśmy odpowiedzialni, pracujemy wszyscy dla dobra naszych 

mieszkańców. I niech ten cel zawsze nam przyświeca. Przeszliśmy niezwykle ostatni okres 

bardzo trudny, pandemia, później okres sytuacja na granicy. Część Powiatu Hajnowskiego 

zamknięta, odizolowana od reszty świata. Tutaj chcę bardzo serdecznie podziękować naszym 

służbom medycznym, naszemu szpitalowi, wszystkim pracownikom, którzy w tym bardzo 

trudnym okresie wywiązali się ze swoich obowiązków na pewno w 200 %. Chcę podziękować 

również pracownikom z Sanepidu, który od pierwszych dni pandemii pracował w zasadzie na 

wielkich obrotach przez 24 godziny na dobę, wszystkim służbom mundurowym, policji, straży 

granicznej, straży pożarnej, wojsku. To było niesamowite wyzwanie również dla nas, dla 

samorządów i tu kieruję bardzo duże podziękowania do wszystkich kolegów, koleżanek, 

samorządowców z naszego Powiatu Hajnowskiego, gdyż z tymi problemami zetknęliśmy się 

po raz pierwszy jako starosta, odpowiedzialny za przede wszystkim bezpieczeństwo wiem w 

tej chwili o czym mówię. Dlatego to była ogromna, wspaniała mobilizacja naszych kolegów 

samorządowców, ale, tak jak mówiłem, wszystkich naszych jednostek, bo jak bardzo często 

korzystaliśmy z usług chociażby Zarządu Dróg Powiatowych i również innych jednostek. 

Jeszcze raz ogromne podziękowania wszystkim, którzy przyczynili się, że to bezpieczeństwo 

w naszym Powiecie Hajnowskim jest na wysokim poziomie. Dziękuję bardzo. 

 

Do punktu 15-go: 

 W związku z wyczerpaniem porządku obrad Przewodniczący Rady Powiatu zamknął 

obrady XXXVI sesji Rady Powiatu. 

 

                   Protokołowała           Przewodniczył 

                        Przewodniczący Rady Powiatu 

                  Violetta Miniuk                                        

                       Eugeniusz Saczko 
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